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آمریکا با توسل به قوانین جریمه خودش چندین بار در گذشته به ضبط و مصادره اموال دیگران در آب های بین المللی دست زده است و این عمل غیر قانونی خود را با 

توسل به قوانین داخلی خودش توجیه کرده است. این بخصوص در مورد کسانی که آمریکا به آنها برچسب تروریست زده صادق است. این بار یکی از دادستان های 

فدرال آمریکا با ادعا به اینکه چهار نفتکش، تحت کنترل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی ایران هستند و درآمد حاصله از فروش بنزین به ونزوئلا به دست سپاه پاسداران 

خواهد افتاد، از قاضی فدرال خواست که طبق قوانین جریمه و مبارزه با تروریسم آمریکا دستور توقیف و مصادره چهار کشتی عازم به ونزوئلا را صادر کند. این طور 

که پیدا است این بار دولت آمریکا خیال دارد اقداماتی متفاوت از دور پیشین که به تهدید دیپلماتیک و حتی اعزام ناوهای جنگی منجر شد دست بزند و مصادره اموال 

ایران را طبق قوانین مبارزه با گروهی تروریست توجیه کند. باید به یاد داشته باشیم، مدتی است که آمریکا رسما سپاه پاسداران را سازمانی تروریستی شناخته است
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بدهی 70 میلیاردی به 10 نفر 
روی دوش پرسپولیس!
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گزارشگر ویژه حقوق بشر سازمان ملل: 

ترور سردار سلیمانی
 نقض منشور سازمان ملل بود 

یــک گزارشــگر ویــژه حقــوق بشــر و قتل هــای هدفمنــد و فراقضایــی در گــزارش جدیــد 
ــاف  ــران را خ ــدس ای ــپاه ق ــابق س ــده س ــلیمانی، فرمان ــم س ــردار قاس ــرور س ــود ت خ
قوانیــن بین المللــی و منشــور ســازمان ملــل متحــد دانســته اســت. اگنــس کالمــرد قــرار 
ــه  ــل ارای ــه شــورای حقــوق بشــر ســازمان مل اســت روز پنج شــنبه، گــزارش خــود را ب
کنــد. امریــکا عضــو ایــن شــورا نیســت. ایــن کشــور دو ســال پیــش بــا انتقــاد شــدید از 

شــورای حقــوق بشــر ســازمان ملــل، ایــن نهــاد را تــرک کــرد.
یــک گزارشــگر ویــژه حقــوق بشــر و قتل هــای هدفمنــد و فراقضایــی در گــزارش جدیــد 
ــاف  ــران را خ ــدس ای ــپاه ق ــابق س ــده س ــلیمانی، فرمان ــم س ــردار قاس ــرور س ــود ت خ

ــل متحــد دانســته اســت. ــی و منشــور ســازمان مل ــن بین الملل قوانی
بــه گــزارش روزنامــه »صبح امــروز« بهنقــل از انتخــاب، اگنــس کالمــرد، گزارشــگر ویــژه 
ســازمان ملــل متحــد در گــزارش جدیــد خــود روی اســتفاده از پهپادهــای نظامــی بــرای 
ــکا نتوانســته  ــالات متحــده آمری ــد تمرکــز کــرده و نوشــته ای ــرور و قتل هــای هدفمن ت
ــرای  مــدارک و شــواهدی نشــان دهــد کــه از خطــر فــوری ســردار قاســم ســلیمانی ب
شــهروندان آمریکایــی حکایــت و در نتیجــه تــرور کاروان خودروهــای حامــل او در بغــداد 

را توجیــه کنــد.
ــم کالمــرد در گــزارش خــود تصریــح کــرده کــه تــرور  ــه نوشــته بــی بــی ســی، خان ب
هدفمنــد ســردار ســلیمانی بــر خاف منشــور ســازمان ملــل متحــد روی داده اســت. او در 
کنــار ایــن تــرور بــه مــوارد فزاینــده اســتفاده از پهپادهــای نظامــی بــرای قتــل هدفمنــد 
ــی  ــررات بین الملل ــن و مق ــن قوانی ــتار تدوی ــرده و خواس ــاره ک ــا اش ــوی دولت ه از س

جدیــد بــرای تعییــن محــدوده قانونــی اســتفاده از پهپادهــای نظامــی شــده اســت.
ــه،  ــرار اســت روز پنج شــنبه، نهــم ژانوی ــه ق ــد خــود ک ــزارش جدی ــرد در گ ــم کالم خان
ــتراتژی و  ــر اس ــلیمانی، مدی ــم س ــد قاس ــرال ارش ــود آورده: »ژن ــی ش ــت و بررس قرائ
عملیاتــی ایــران در عــراق و ســوریه بــود، امــا فقــدان تهدیــد فــوری از ســوی او علیــه 

ــود.« ــوب ش ــی محس ــکا غیرقانون ــدام آمری ــه اق ــود ک ــب می ش ــی، موج ــان کس ج
گــزارش خانــم کالمــرد اگــر چــه بــه تــرور هدفمنــد قاســم ســلیمانی بــه طــور مفصــل 
ــا  ــتفاده از پهپاده ــده اس ــر فزاین ــان دادن خط ــن کار را نش ــش از ای ــا هدف ــه، ام پرداخت
ــه در  ــلیحاتی ک ــی و تس ــد جنگ ــارج از قواع ــی در خ ــای نظام ــام عملیات ه ــرای انج ب

ــه آن اشــاره شــده عنــوان کــرده اســت. منشــور ســازمان ملــل ب

گاردین: حمله تندروها به ظریف نشان از 
پیروزی امریکا است

ــا شــعار هــای جنجالــی قطــع شــد و  ســخنرانی وزیــر امورخارجــه ایــران در پارلمــان ب
نماینــدگان او را دروغگــو خطــاب کردنــد. از نظــر امریــکا ایــن هجــم از خشــم و هیاهــو 
ــران را دچــار  ــم هــا کار خــود را کــرده و ای ــد انســت کــه تحری ــران موی در مجلــس ای

تنشــهای مضاعــف نمــوده اســت.
ــه  ــی ب ــن در گزارش ــه گاردی ــایت روزنام ــن، وب س ــزاری خبرآنای ــزارش خبرگ ــه گ ب
ــا حضــور ظریــف وزیرخارجــه کشــورمان پرداخــت  حواشــی مجلــس در روز یکشــنبه ب
ــر خــود را دروغگــو  ــا نمایشــی از خشــم و هیاهــو وزی ــران ب و نوشــت کــه مجلــس ای
ــری در  ــار حداکث ــه فش ــت ک ــده اس ــن ش ــا مطمئ ــه ه ــن صحن ــا ای ــکا ب ــد، امری خوان
ــه  ــران ب ــه آنهــا دســتاورد سیاســی خــود را در تفرقــه داخلــی ای ــران جــواب داده و ب ای

ــد؛  وضــوح دیدن
مشروح گزارش گاردین را می خوانیم:

تندروهــای مجلــس ایــران در روز یکشــنبه گذشــته بــا نمایشــی از خشــم وتفرقــه محمــد 
جــواد ظریــف وزیــر امــور خارجــه ی ایــن کشــور را بــه دروغگویــی متهــم کــرده و بــا 
ایــن کار خــود بــرگ برنــده اثربخــش بــودن تحریــم هــا بــر ایجــاد تنــش هــا ی عمیــق 

داخلــی ایــران را بــه دســت سیاســتمداران آمریکایــی دادنــد.
ــا اکثریــت  ســخنرانی ظریــف کــه بــرای اولیــن بــاردر پارلمــان تــازه منتخــب ایــران ب
ــه  ــه اورا ب ــدگان ک ــای نماین ــاد ه ــا فری ــدام ب ــت، م ــی گرف ــورت م ــرا ص ــول گ اص
ــق هســته ای  ســال 2015 متهــم  ــورد تواف ــکا در م ــردان آمری ــا دولتم ــره ب خاطرمذاک
ــا رییــس  ــد ت بــه وطــن فروشــی مــی کردنــد قطــع مــی شــد و بایــد منتظــر مــی مان
ــه  ــاره برقــرار کنــد. امــاج شــعارهای ممتــد کــه چندیــن دقیقــه ب مجلــس نظــم را دوب
طــول انجامیــد نشــان داد کــه چگونــه اصــول گرایــان از عــدم موفقیــت توافــق هســته 
ــی  ــا تمام ــد ت ــتفاده می کنن ــران اس ــاد ای ــق  اقتص ــودن آن در رون ــه ب ــی نتیج ای و ب
ــزوی  ــده من ــال آین ــوری س ــت جمه ــات ریاس ــب را در انتخاب ــاح طل ــای اص کاندیده

ســازند.
ایــن جریــان از طرفــی همزمــان شــد بــا رکــورد شــکنی آمــار مــرگ و میــر در ایــران بــر 
اثــر بیمــاری کرونــا در روز شــنبه و اجبــاری شــدن اســتفاده از ماســک در مــکان هــای 
عمومــی و برگشــت یــک ســری از محدودیــت هــا بــرای مهــار کروناویــروس و از طــرف 
دیگــر  مصــادف شــد بــا رکــورد بالاتریــن نــرخ دلار در چنــد روز گذشــته و کاهــش 6 
درصــدی ارزش پــول ایــران نســبت بــه دلار. ارزش پــول ایــران  از ســال 2015 تاکنــون 

500 درصــد کاهــش یافتــه اســت.
ظریــف بــا همــان متانــت و خونســردی همیشــگی اش بــا منتقدیــن خــود برخــورد کــرد 
و بــر اتحــادش بــا قاســم ســلیمانی، فرمانــده ســپاه پاســداران کــه در مــاه ژانویــه توســط 

یــک هواپیمــای بــدون سرنشــین آمریــکا )شــهید شــد( اصــرار ورزیــد.
ــا  ــد ، ام ــد بگویی ــد هرچــه مــی خواهی ــی توانی ــاد زد: »شــما م ــد فری ــگاه بلن وی ازجای
ــا یکدیگــر  ــه ب ــا هــم جلســه داشــتیم. هــر هفت ــه  ب مــن و شــهید ســلیمانی هــر هفت
ــا  ــم ب ــه کردی ــر کاری ک ــه ای ، ه ــرات منطق ــورد مذاک ــم. درم ــی کردی ــی م هماهنگ
ــا شــهید ســلیمانی، ســید حســن نصــرالله و  یکدیگــر هماهنــگ بودیــم. آنهایــی کــه ب
ــه شــما. آنهــا  مقاومــت عــراق و لبنــان و فلســطین دمخــور هســتند، آنهــا می داننــد، ن
می داننــد کــه روابــط مــا چگونــه بود.حتــی از انتقادهــا و تنــدی هــای شــما تشــکر مــی 
کنــم. همــه مــا در یــک کشــتی نشســته ایــم. آمریــکا، لیبــرال، اصــاح طلــب اصولگــرا 

نمــی شناســد. انقابــی و غیــر انقابــی نمــی شناســد.«
ــان  ــال وی در جری ــق اعم ــاب( مواف ــم انق ــر معظ ــه )رهب ــت ک ــن گف وی همچنی
ــم ، ایشــان شــنیدند و  ــوده اســت. »اگــر مــن دروغ گفت مذاکــرات توافــق هســته ای ب
گفتنــد کــه ایــن حقیقــت اســت. اگــر مــن حقیقــت را گفتــم، ایشــان شــنیدند و گفتنــد 

ــد. ــن شــجاعت اســت. ،« ایشــان گفتن ــه ای ک
جــواد کریمــی قدوســی، نماینــده افراطــی  مجلــس و چنــد نفــر دیگــر از نماینــدگان در 

حیــن ســخنرانی ظریــف شــعار »مــرگ بــر دروغگــو« ســر دادنــد.
وزیــر امــور خارجــه گفــت کــه مباحــث هفتــه گذشــته در شــورای امنیــت ســازمان ملــل  
مویــد آنســت کــه ایــن امریکاســت کــه منــزوی شــده اســت نــه ایــران و جهــان در حــال 

گــذر بــه دوره پســا غربــی اســت.
در گمانــه زنــی هــای انتخابــات ریاســت جمهــوری ایــران در اوایــل 2021 نــام ظریــف 

دیــده مــی شــود امــا وی خــود تمــام ایــن احتمــالات را رد کــرده اســت.
پارلمــان جدیــد درمــاه مــارس بــا مشــارکت 25 درصــدی رای دهنــدگان تشــکیل شــد. 
اگــر اصــاح طلبــان کــه در حــال حاضــر دچــار اختــاف و ضعــف شــده انــد، خواهــان 
ــر شــور و  ــر، پ ــاوت ت ــی متف ــد کاندیدای ــه باشــند، بای ــه متوســط جامع ــر طبق ارای کثی

محــرک معرفــی کننــد.
ــان محــروم  ــب از حضــوردر شــورای نگهب ــدگان مجلــس اصــاح طل بســیاری از نماین

شــده انــد.
دوره ی ریاســت جمهــوری حســن روحانــی بــه عنــوان یــک سیاســتمدار اعتدالگــرا در 
حالــی رو بــه افــول اســت کــه تمامــی احــذاب از او قطــع امیــد کــرده و ایــالات متحــده 
نیــز بــا زیــر پــا گذاشــتن برجــام و اعمــال ســنگین تریــن نــوع تحریــم هــا بــه او خیانــت 

کــرده اســت.

استادممتازعلومسیاسیدانشگاهآلابامایجنوبیدرگفتگویاختصاصیبا»صبحامروز«تشریحکرد؛

رویاروییمتفاوتایرانوآمریکا
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قبال  در  آمریکایی هــا 
اعزام 5 نفتکش ایرانی 
فاکســون،  )کاول، 
و  پتونیــا  فورچــون، 
ونزوئا  به سمت  فارست( 
به  بار گویا کاخ سفید  این 
اعزام  رونــد  توقف  دنبال 
نفتکش هــای حامل مواد 
جمهــوری  از  ســوختی 
سمت  به  ایران  اســامی 
ونزوئا اســت. در این راستا جیمز بویسبرگ، 
قاضی فدرال آمریکا دســتور توقیف محموله 
چهار کشــتی )با، برینگ، پانــدی و لونا( را 
صادر کرده اســت؛ چهار نفتکشــی که گمان 
می رود در مجموع در حال انتقال 1.2 میلیون 
بشکه ســوخت به ونزوئا هستند. اگر چه که 
پیشتر احتمال اعزام مجدد نفتکش های ایرانی 
به ســمت ونزوئا مطرح بود. چون که ارزش 
1.5 میلیون بشــکه بنزین و ماده شــیمیایی 
»الکیل« برای افزایش درجه اکتان و بهسوزی 
بنزین که به وســیله پنج نفتکــش مذکور از 
مقصد ایران راهی ونزوئا شد، به مراتب کمتر 
از 9 تــن طا با عیار بالای 10 اســت که به 
ادعای برخی رسانه ها و مقامات دیگر کشورها 
بــه عنوان بهای خرید این محموله از ســوی 
کاراکاس به تهران پرداخت شــده است. لذا با 
یــک محاســبه سرانگشــتی کل ارزش این 
محموله ها در بازارهای منطقه ای آمریکا حدود 
45 تــا 50 میلیون دلار اســت، در حالی که 
ارزش 9 تن طای ادعایی حدود 500 میلیون 
دلار است. این مسئله نشــان از این دارد که 
احتمالا ونزوئا برنامه جدی برای تداوم خرید 
بنزین و مواد شیمیایی از ایران دارد و پول آن 
را هم از قبل پرداخت کرده است و به تبع آن 
هم تهران به دنبال تکرار اعزام نفتکش ها به 
سمت این کشــور باشد. در این راستا بسیاری 
معتقدند که ایــالات متحده آمریکا این بار در 
برابر موج دوم اعــزام نفتکش های ایرانی به 
سمت ونزوئا دست به اقدامات جدی خواهد 
زد. »صبح امروز« برای بررســی بیشــتر این 
مسائل، گفت وگویی را با پروفسور نادر انتصار، 
استاد ممتاز علوم سیاســی دانشگاه آلابامای 
جنوبی ترتیب داده اســت کــه در ادامه می 

خوانید:
*پیرو نکات ذکر شــده در بالا و از نگاه شما 
آیا این دســت اقدامات آمریکایی ها مانند دور 
پیشــین که به تهدید دیپلماتیک و حتی اعزام 
ناوهای جنگی منجر شــد در حد سیاسی باقی 
خواهــد ماند و یا اینکه ایــالات متحده اجازه 
حضور ایــن نفتکش ها را در خــاک ونزوئا 

نخواهد داد؟
طبق قوانین آمریکا که نام آنها قوانین تاوان یا 
قوانین جریمه اســت، دادگاه صاحب اختیار در 
آمریکا می تواند اجازه مصادره اموال اشخاص 
یا ســازمان های گوناگون را به دولت ایالتی یا 
دولت فدرال آمریــکا بدهد. این قوانین به دو 
قســمت مدنی و جزائی تقسیم می شوند، که 
بســیار پیچیده و  مشــاجره برانگیز هستند و 
شرح آنها نیاز به نوشــتن یک مقاله طولانی 
حقوقی دارد که از چهــار چوب این مصاحبه 
خارج اســت. امــا می توان ایــن را گفت که 
مصادره اموال اشخاص، سازمان ها و کشوری 
دیگــر در آب های بین المللــی که به تجارت 
قانونی با کشــور دیگری مشغول است، نقض 
قوانین بین المللی دریا نوردی و شــبیه دزدی 
دریائی است. آمریکا با توسل به قوانین جریمه 
خــودش چندین بار در گذشــته بــه ضبط و 
مصادره اموال دیگران در آب های بین المللی 

دست زده اســت و این عمل غیر قانونی خود 
را با توســل به قوانیــن داخلی خودش توجیه 
کرده اســت.  این بخصوص در مورد کسانی 
که آمریکا به آنها برچسب تروریست زده است 
صادق اســت. این بار یکی از دادســتان های 
فدرال آمریکا با ادعــا به اینکه چهار نفتکش، 
تحت کنترل ســپاه پاسداران انقاب اسامی 
ایران هســتند و درآمد حاصله از فروش بنزین 
به ونزوئا به دســت سپاه پاســداران خواهد 
افتاد، از قاضی فدرال خواست که طبق قوانین 
جریمه و مبارزه با تروریســم آمریکا دســتور 
توقیف و مصادره چهار کشتی عازم به ونزوئا 
را صــادر کند. این طور که پیدا اســت این بار  
دولت آمریکا خیــال دارد اقداماتی متفاوت از 
دور پیشــین که به تهدید دیپلماتیک و حتی 
اعزام ناوهای جنگی منجر شــد دست بزند و 
مصــادره اموال ایران را طبــق قوانین مبارزه 
با گروهی تروریســت توجیه کند. باید به یاد 
داشته باشیم، مدتی است که آمریکا رسما سپاه 
پاسداران را سازمانی تروریستی شناخته است. 
آنچــه ما نمی دانیم این اســت که آیا ترامپ 
دســتور توقیف کشــتی های نفتکش ایران را 
صادر خواد کرد یا خیر و آیا ایران برای مقابله 
با یاغی گری آمریکا برنامه عملی )نه شعاری( 
دارد یا خیر. ســؤال دیگر این است که ترامپ 
در این مرحلــه قدمی خطرناک برای درگیری 
احتمالــی نظامی با ایران بر خواهد داشــت یا 
اینکه در مقابل جنگ طلبــان در کابینه خود 
-مانند مایک پومپئو- خواهد ایســتاد. جواب 
این ســؤال ها را در چند هفتــه آینده خواهیم 

داشت.            
*اگر ایالات متحده آمریکا این بار خیال کوتاه 
آمدن در برابر ایران را نداشته باشد و در سایه 
حکــم قاضی فدرال اقدامات فراســرزمینی را 
علیه نفتکش ها انجام دهــد و کار به توقیف 

و یا حمله محدود به نفتکش ها کشــیده شود، 
واکنــش تهران چه خواهد بود؟ آیا امکان دارد 
ایران در منطقه خلیج فارس دســت به موازنه 

مجدد قوا بزند؟
ایران تا به حال چندین بار تهدیدهایی در مورد 
اینکــه راهزنی آمریکا بدون جــواب نخواهد 
ماند را اعام کرده اســت. بــا توجه به اینکه 
کشــتی های نفتکش ایــران در آب  های بین 
المللی، نیروهای باز دارنده و محافظ نظامی با 
خود همراه ندارند واکنش ایران به احتمال زیاد 
در منطقه خلیج فارس خواهد بود، چون آمریکا 
در این منطقه آســیب پذیر تر از منطقه دریای 

کارائیب و آمریکای جنوبی است.
*بعد از حضور نفتکش های ایرانی در ونزوئا 
شــاهد افزایش گســل دیپلماتیک اروپایی ها 
بــا ونزوئا بودیم. در این راســتا عاوه بر به 
رســمیت شــناختن خوان گوایدو بــه عنوان 
رئیس جمهور ونزوئا از جانب انگلستان، شاهد 

بودیم که دادگاه عالی این کشــور )انگلیس( 
پس از بررســی دادخواســت بانــک مرکزی 
ونزوئا برای استرداد 890 میلیون یورو ذخیره 
طای این کشــور، تصمیم به پرداخت آن به 
دولت موازی مخالفان به رهبری خوان گوایدو 
گرفــت. اینها عاوه بر آن اســت که اتحادیه 
اروپا روز دوشنبه گذشــته 11 مقام ونزوئا از 
جملــه »لوئیس پارا«، رئیس »مجمع ملی« را 
تحریم کرد. مجموعه این شرایط سبب شد که 
در آن ســو نیکاس مادورو، رئیس جمهوری 
ونزوئــا تهدید به اخراج نماینده اتحادیه اروپا 
از خاک ونزوئا را مطــرح کند که در نهایت 
اجرایی نشــد. با توجه به این شــرایط و قرار 
گرفتــن اروپایی ها در مســیر ایالات متحده 
آمریکا آیا امــکان دارد که پرونــده اقدامات 
ایران در خصوص اعزام نفتکش به ونزوئا به 

شورای امنیت کشیده شود؟
آمریکا هفته گذشته در اولین قدم برای محکوم 
کردن ایران در شــورای امنیت سازمان ملل با 
شکست روبرو شد. ولی ما نباید این شکست را 
به عنوان قدم آخر آمریکا برای تمدید تحریم 
تسلیحاتی ایران از طرف سازمان ملل حساب 
کنیم. شکی نیست که اگر آمریکا بتواند، مایل 
به کشاندن پرونده اقدامات ایران در خصوص 
اعــزام نفتکش به ونزوئا به شــورای امنیت 
اســت. و آمریــکا در این روند بــه طور یقین 
تصمیمات خود را با اروپا هماهنگ خواهد کرد. 
مدت هاست که آمریکا و اروپا نقش پلیس بد- 
پلیس خوب را در مقابل ایران بازی کرده اند و 
ایران هم متاسفانه گول این خیمه شب بازی 
را خورد، گرچه برخی از مســئولین اکنون به 
دروغ گویــی یا بی لیاقتی اروپا پی برده اند. در 
خط نهائی، اروپا همواره پشــت سر آمریکا در 
برخوردش با ایران خواهد ایستاد حتی اگر آنها 

دوپهلو حرف بزنند. عملکرد اروپا مهم است نه 
بیانه تو خالی صادر کردن.      

*آیا این اقدامات جمهوری اســامی ایران در 
اعزام نفتکش ها به ونزوئا می تواند به تقویت 
جایگاه دولت مادورو در میان افکار عمومی و 
جامعه این کشــور، آن هم در آستانه انتخابات 
پارلمانی بینجامد. خصوصــا پارلمان که تنها 
نهــاد حکومتی در ونزوئا اســت که در حال 
حاضر تحت کنترل اپوزیســیون قرار دارد. اما 
در همین حــال مادورو همه اختیــارات را از 
پارلمان گرفته و آن را به مجمع قانون اساسی 

که نزدیک به دولت است واگذار کرده است؟
دولت مــادورو مدت زیادی اســت که تحت  
فشــار نیروهای مخالف داخلی و خارجی قرار 
گرفتــه و تا کنون ســقوط نکرده اســت. در 
این چند ســال اخیر دولت های پیشــرفته در 
کشــورهای بولیوی، اکوادور و برزیل با فشار 

نیروهای مرتجع داخلی و آمریکا سقوط کرده 
یا بر کنار شده اند.

بــا توجه به فشــارهای اقتصادی و سیاســی  
زیــادی کــه ونزوئا بــا آنها روبرو اســت و 
ورشکســتگی اقتصادی این کشــور، احتمال 
ســقوط دولت مادورو همواره وجــود دارد. و 
اگر دولت مادورو ســقوط کند، بخش عظیمی 
از آمریکای جنوبی به طــور کامل دوباره زیر 
ســلطه آمریکا قرار خواهد گرفت. این هدفی 
اســت که آمریکا مدتی اســت برای رسیدن 
به آن کوشــش می کند. چون آمریکا همواره 
آمریکای لاتین را حیات خلوت خود حســاب 

می کند.          
*اگرچــه اقتصــاد ایــران فاصله زیــادی تا 

ونزوئایی شدن دارد، اما بسیاری معتقدند که 
شرایط شبهه ونزوئایی ایران در حوزه اقتصاد 
و معیشــت سبب شده اســت که دولت حتی 
همین قرارداد هــای کوچک برای اعزام مواد 
ســوختی را به عنوان یک فرصت برای تامین 
و تحقق بخشی از درآمدهای خود مطرح کند. 
ذیل این نکته آیــا در صورت توقیف نفتکش 
های عازم ونزوئا، ایــن احتمال می رود که 
ایران مجددا اعزام نفتکش به سمت این کشور 
را برای حفظ این درآمدها در دســتور کار قرار 

دهد؟
با توجه به فاصله طولانی بین ایران و ونزوئا 
و خطرهایی کــه نفتکش های ایران را تهدید 
می کنند، از نظر اقتصادی در دراز مدت فروش 
نفت و بنزین به ونزوئا منفعت چندانی ندارد. 
البته در شــرایط سخت کنونی که هم ایران و 
هم ونزوئا با آن روبرو هســتند، فروش نفت 
و بنزین بــرای هر دو کشــور منافعی دارد و 

می توانند بهره سیاســی از آن بگیرند. ولی اگر 
فرض کنیم کــه آمریکا بتواند این بار نفتکش 
های عــازم ونزوئا را توقیف کنــد، و از این 
طریق خسارات اقتصادی به ایران وارد کند و 
ایران نتواند خسارات وارد شده را جبران کند، 
من فکر نمی کنم که ایــران حداقل تا زمانی 
که آقای روحانی رئیس جمهور هستند، مجددا 
اعزام نفتکش به ســمت ونزوئا را در برنامه 

سیاست خارجی خود قرار دهد. 
 *بــا توجه به اینکه ســاختار سیاســی ایران 
در یک پوست اندازیبه ســمت جریان راست 
تنــدرو در حال گردش اســت و بــا روی کار 
آمدن مجلس یازدهم از همین طیف، احتمال 
ریل گذاری و بسترســازی برای حضور رئیس 
جمهوری با چنین نگرشــی در ســال 1400 
مطرح اســت، بســیاری اعتقــاد دارند تهران 
تاش جــدی بــرای افزایش نفــوذ خود در 
آمریکای لاتین به منظور تقابل هر چه جدی 
تر با واشنگتن را در دستور کار قرار خواهد داد. 

ارزیابی شما در این رابطه چیست؟
من با این ارزیابی چندان موافق نیســتم. اول 
اینکــه تا انتخابات ســال 1400 مدتی فاصله 
داریــم و نمی توان به طور یقیــن پیش بینی 
کنیم که چه اتفاقات تعیین کننده ای در ایران 
بر سیاست داخلی کشــور تاثیر بنیانی خواهد 
گذاشــت و یا اینکه عملکــرد مجلس یازدهم 
چگونــه خواهد بود. اگر مجلــس کنونی که، 
جریان راست آن را در کنترل خود دارد، نتواند 
بر زندگی روز مره مردم تاثیر داشــته باشــد و 
بیشتر به شــعار دادن و حمله به جناح مخالف 
بسنده کند، کارش به بن بست خواهد کشید. 
در این صورت مقابله بــا آمریکا در آمریکای 
لاتین کمک چندانی به موقعیت جناح راســت 
نخواهد کــرد. زیرا مســائل آمریکای لاتین 
مســائل روز مــره مردم نیســت و جوابگوی 
خواســته های حیاتی مردم نخواهد بود. گرچه 
اصاح طلبان پایگاه مردمی خود را از دســت 
داده اند و در انتخابات سال 1400 ممکن است 
نقشی نداشته باشند، اما این به آن معنی نیست 
که جریان راســت تندرو راه صافی در مقابل 
خــود دارد و یا اینکه با تــاش برای افزایش 
نفوذ خــود در آمریکای لاتین به منظور تقابل 
هر چه جدی تر با واشــنگتن بتواند مخالفان 
داخلی خــود را از میدان بیــرون کند. تاریخ 
انتخابات رئیس جمهوری در ایران نشان داده 
اســت که روند این انتخابــات را نمی توان به 

راحتی پیش بینی کرد.

سوژه

آمریکا با توسل به قوانین جریمه خودش چندین بار در گذشته به ضبط و مصادره اموال دیگران در آب های بین المللی 

دست زده است و این عمل غیر قانونی خود را با توسل به قوانین داخلی خودش توجیه کرده است. این بخصوص در مورد 

کسانی که آمریکا به آنها برچسب تروریست زده صادق است. این بار یکی از دادستان های فدرال آمریکا با ادعا به اینکه 

چهار نفتکش، تحت کنترل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی ایران هستند و درآمد حاصله از فروش بنزین به ونزوئلا به 

دست سپاه پاسداران خواهد افتاد، از قاضی فدرال خواست که طبق قوانین جریمه و مبارزه با تروریسم آمریکا دستور 

توقیف و مصادره چهار کشتی عازم به ونزوئلا را صادر کند. این طور که پیدا است این بار دولت آمریکا خیال دارد 

اقداماتی متفاوت از دور پیشین که به تهدید دیپلماتیک و حتی اعزام ناوهای جنگی منجر شد دست بزند و مصادره اموال 

ایران را طبق قوانین مبارزه با گروهی تروریست توجیه کند. باید به یاد داشته باشیم، مدتی است که آمریکا رسما 

سپاه پاسداران را سازمانی تروریستی شناخته است

,,



3
چهار شنبه18تیرماه 1399/   سال سوم  /   شماره 721

Vol.3.No.721  / July.8.2020

w w w . s o b h e - e m r o o z . i r
sobhe.emrooz.news@gmail.com

اد
تص

اق

ورود هزار و 450 میلیارد تومان به بازار سهام 
طی یک روز

افراد حقیقی دیروز هزار و 450 میلیارد تومان وارد بازار ســهام کردند.به گزارش صبح امروز و به نقل 
از اقتصادآناین حقیقی ها تا ساعت 12:30 حدود هزار و 450 میلیارد تومان بیشتر از اشخاص حقوقی 
سهام خریدند. کل ارزش معامات خرد 21 هزار و 500 میلیارد تومان بود و بدین ترتیب خالص خرید 
حقیقی ها به نزدیک هفت درصد از کل معامات رسید.بیشترین ورود پول حقیقی به بورس و فرابورس 
در سه گروه »بانک ها و مؤسسات اعتباری«، »فلزات اساسی« و »عرضه برق، گاز« و ... رقم خورد در 
حالی که برآیند معامات گروه های »ســایر محصولات کانی غیر فلزی« و »سیمان، آهک و گچ« به 

نفع حقوقی ها تمام شد.
ســه نماد »وبصادر«، »فولاد« و »بترانس« لقب بیشترین افزایش سهام حقیقی را به خود اختصاص 

دادند، توجه حقوقی ها نیز بیشتر به »صبا«، »کتوکا« و »کروی« معطوف بود.

کولرهای گازی دست دوم، مبلغ قبض برق بسیار 
بیشتری دارند

مدیر دفتر مدیریت مصرف شــرکت توزیع نیروی برق خراســان رضوی  گفــت: میزان مصرف برق 
کولرهای گازی دســت دوم یا مستهلک بین سه تا چهار برابر بیشتر از کولرهایی است که به صورت 
نو خریداری و نصب می شــود.به گزارش صبح امروز و به نقل از ایسنا، حسینعلی دین دار در گفت وگو 
با ایســنا، در خصوص استفاده از پنل های خورشیدی، اظهار کرد: در مناطقی که امکان استفاده از پنل 
خورشــیدی وجود دارد، می توان از این ظرفیت در تأمین برق خانگی یا حتی صنایع اســتفاده کرد.وی 
بیان کرد: به انبوه سازان توصیه می شود در ساخت منازل مسکونی از لوازم گرمایشی یا سرمایشی که 
انرژی برق کمتری دارند استفاده کنند که توسط برچسب انرژی نمایان و بهترین آن A و بالاتر است. 
همچنین با نصب سایبان بر روی کولر آبی و کندانسور کولر گازی، دستگاه می تواند به دور از تابش نور 
گرم خورشید با راندمان بهتر و مصرف برق کمتر به تبادل حرارت و خنک کردن گاز کولر بپردازد که 
سبب کاهش مصرف برق کولر می شود.مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت توزیع نیروی برق خراسان 
رضوی در رابطه با مصرف برق کولرهای آبی و گازی، گفت: میزان مصرف برق کولرهای گازی حدود 
پنج برابر بیش از کولرهای آبی بوده و میزان مصرف برق کولرهای گازی دست دوم یا مستهلک بین سه 
تا چهار برابر بیشتر از کولرهایی است که به صورت نو خریداری و نصب می شود و از این رو مشترکان 
در صورت اســتفاده از کولرهای گازی دست دوم، مبلغ قبض برق بسیار بیشتری را خواهند داشت.وی 
ادامه داد: در شهرهای خنک که شرایط آب و هوایی برای استفاده از کولر آبی مساعد است، استفاده از 
کولر گازی ضروری نیست و می توان با استفاده از کولر آبی دمای مطبوعی به خانه داد و در مصرف برق 
صرفه جویی به سزایی کرد.دین دار با بیان اینکه پنل های خورشیدی جز انرژی تجدیدپذیر است، عنوان 
کرد: استفاده از پنل های خورشیدی هیچ آلودگی برای محیط زیست ندارد و استفاده از آن کار مرسومی 
بوده که در تمام دنیا به دنبال استفاده از آن هستند.مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت توزیع نیروی برق 
خراسان رضوی خاطرنشان کرد: توصیه می کنم در مناطقی که امکان استفاده از پنل خورشیدی وجود 
دارد از این ظرفیت در تامین برق خانگی و... استفاده شود. از تمام مردم درخواست دارم میزان مصرف 
بــرق خــود را مدیریت و کولرهای گازی را روی عدد 24 و کولرهای آبی را روی دور کند تنظیم کنند 
و از استفاده از وسایل برقی پرمصرف در ساعات 12 تا 16 بپرهیزند، زیرا صرفه جویی 10 درصدی در 
مصرف برق موجب کاهش محســوس صورت حساب در قبض برق مصرفی شده و همچنین در عبور 

موفق از اوج بار تابستان به شبکه سراسری برق کمک موثری می کند.

برایاحقاقاصل31قانوناساسیچهکردهاید؟

یکبامودوهوایمسکن
ســارا ایزدخواه /  مدت هاســت که بازار 
مســکن دچار بحران های شدیدی شده و هر 
بار راه حل های متعددی توســط بخش های 
گوناگون از وزیر راه و شهرســازی و نماینده 
مجلس گرفته تا انبوه سازان و ... ارائه می شود 
که هیچ کدام از آن تاکنون نتوانسته است راه 

به جایی ببرد.
اگرچه که بارها به موضوع مسکن و فشارهای 
زیادی که به اقشــار گوناگون جامعه به ویژه 
طبقه پایین جامعــه وارد می کند مرود توجه 
مســئولان قرار می گیرد، امــا همچنان طرح 
این مشــکات راه به جایی نبرده است. اگر 
یادداشــت های  و  مجموع خبرها، گفت گوها 
مســئولان گوناگون مربوط به حوزه مسکن 
را تورقی کنیم متوجه سطحی نگری برخی از 
راهکارها و ایده های این افراد برای حل این 

معضل خواهیم شد. 
  محمد اســامی وزیر راه و شهرســازی در 
تیرماه ســال گذشــته و پس از آن با شدت 
گرفتن قیمت مسکن در خردادماه سال جاری 
راه حل تکراری خود را مبنی بر اینکه » بازار 
مســکن هم همانند ســایر کالاها از بازار ارز 
تاثیــر می گیرد و این خود مردم هســتند که 
باید مانع افزایش و ایجاد حباب قیمتی شوند، 
بهترین راهــکار برای ترکیــدن حباب های 
قیمتــی در بازار مســکن و کاهــش قیمت 

خریداری نکردن مردم است« بیان کرد.
بــا بالا گرفتــن انتقادها به ایــن اظهارنظر، 
رئیس جمهور در جلســه هیــأت دولت در21 
خردادماه دستور داد تا کارگروهی متشکل از 
وزرای امور اقتصادی و دارایی، راه و شهرسازی 
و رئیس کل بانک مرکزی با مسئولیت معاون 
اول رئیس جمهور برای بررسی علل و عوامل 
گرانی مسکن و راه حل های برون رفت از این 

وضعیت تشکیل شود. 
درواقع با افزایش قیمت دلار و افزایش قیمت 
مسکن و اجاره بهای آن یکی از تأثیرگذارترین 
اتفاق ها بر زندگی اقشــار متوســط و پایین 
جامعه ایران وارد شــد. از آنجا که بیش از 60 
درصد کارگران اجاره نشین هستند و از سویی 
دیگر قیمت اجاره بها در کانشهرهایی چون 
تهــران با افزایــش 20-50 درصدی روبه رو 
شده، یافتن مسکن مناسب برای تعداد زیادی 
از افراد را با دشواری های بسیاری مواجه کرده 

است.
از دیگر راه حل هایی که وزیر راه و شهرسازی 
پــس از تشــکیل کارگروهــی به دســتور 
رئیس جمهور برای حل این مشکل ارائه کرد، 
ارائه تسهیات حمایتی به مستأجران بود، وی 
بیان کرده کــه »دولت قصد دارد کمک کند 
تا در شــرایط کرونایی بخشی از مستأجرانی 
که نیازمند حمایت هستند، تسهیات حمایتی 
دریافــت کنند بــه همین منظــور کمیته ای 
متشکل از ســازمان برنامه و بودجه، وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعــی، وزارت اقتصاد 
و وزارت راه و شهرســازی تشــکیل شده تا 

تمهیداتی در این خصوص اندیشیده شود«. 
این در حالی است که هنوز اصناف گوناگونی 
که از شــیوع بیماری کرونا آسیب دیده اند از 
بســته های حمایتی که دولت پرداخت آن را 
وعده داده بود، برخوردار نشده اند. اسامی در 
بخش دیگری از راهکارهای خود از موجران 
خواسته نسبت به مستأجران با عطوفت رفتار 
کنند تا فشار کمتری بر این قشر وارد شود!»از 
موجران نیز می خواهم انصاف داشته باشند و 

خدا به درآمد کســانی که حــال همدیگر را 
برکت می دهد«. پرســش  مراعات می کنند، 
اینجاســت مگر می شــود در وقوع تمام این 
مشــکات و تورم ها از مــردم بخواهیم که 

راهکاری برای حل آن بیابند یا بسازند؟
افزون بــر این ســاخت آپارتمان های 25 تا 
40 متــری یکی دیگــر از طرح هایی بود که 
سروصدای بسیاری به پا کرد. هرچند که این 
طرح در اواخر سال گذشته مطرح شد، اما در 
اوایل تیرماه ســال جاری توســط شهرداری 
و وزارت کشــور به توافق رســید و برخی از 
نماینــدگان مجلس نیــز آن را تأیید کردند. 
این طرح در شرایطی مورد توافق نمایندگان 
انقابــی مجلس یازدهم بــوده که معتقد به 
افزایــش میــزان موالید و نــرخ فرزندآوری 

هستند. 
برای نمونه فاطمه قاسم پور نماینده تهران در 
مجلــس در خردادماه بیان کرده »در مجلس 
جدیــد در حوزه خانــواده و جمعیت، دو خط 
را پیگیــری خواهیم کرد؛ یکــی طرح کلی 
تعالــی خانواده و جمعیت و دیگری طرح های 
زودبازده و جزئی تر برای اجرای مشــوق های 

فرزند آوری است«. بنابراین یکی از انتقاداتی 
که با تأیید این طرح از سوی مجلس و دولت 
وارد شــده بود بی توجهی به بنیان خانواده و 
فرهنگ مــا در این زمینه بوده اســت. هنوز 
چنــد روز از این ایده نگذشــته بود که وزیر 
تا 40  راه وشهرسازی ســاخت خانه های 25 

متری را تکذیب کرد. 
طرح عــدم حد نصــاب اجاره بهــا از جمله 
طرح هایی است که اخیرا از سوی دولت بیان 
شده حال آنکه بسیاری از مستأجران معتقدند 
که موجران به این طرح ها اهمیتی نمی دهند 
و آن چه که مورد نظر خودشان است را برای 
افزایــش قیمت اجاره بها در نظــر می گیرند. 
اقتصاد مسکن معتقدند  درواقع کارشناســان 
80 درصد افزایش قیمت مســکن مربوط به 
نرخ تورم عمومی است و نمی توان با نرخ های 

دستوری بازار را کنترل کرد.
جــدا از دولــت که تــاش بــرای ارائه راه 
حل هایی در حوزه مســکن دارد کمیســیون 
اقتصــادی مجلس نیــز راه حل هایی در این 
زمینه مطــرح کرده که چنــدان مفید فایده 
نبوده و مورد انتقاد اســت. پرسش اینجاست 

که چگونه راه حل های این چنینی بدون هیچ 
چشــم انداز بلندمدتی مطرح و تأیید می شود 
و در مرحله اجرایی شــدن قرار می گیرد. در 
شــرایطی هم که اگر فشار افکار عمومی بالا 

رود با تکذیب این طرح ها روبه رو می شویم؟
فشارهای اقتصادی در بخش های گوناگون 
از جملــه مســکن منجر به ســقوط طبقه 
متوســط به طبقه پایین جامعه شده، میزان 
حاشیه نشــینی را افزایش خواهــد داد و به 
دنبال آن تبعات اجتماعی بســیاری را به بار 
خواهد آورد. بنابرایــن نیازمند راهکارهایی 
اساســی بــا برنامه هــا و چشــم اندازهای 
بلندمدت اســت تا در کمترین زمان ممکن 
پــس از ارائه طرح با انتقادها و تکذیب های 
گوناگون روبه رو نشــود و بتواند راهگشای 
مشکات مردم باشد. عدم تحقق این امر تا 
به امروز به دلیل نبود سیاســت های اصولی 
و مبتنی بر دانــش  و پژوهش های لازم در 
بخش مسکن بوده و نشان می دهد که اصل 
31 قانون اساســی مبنی بر تأمین مسکن، 
این ضروری ترین نیاز فرد هنوز راه به جایی 

نبرده است.

خبر

اصل31قانوناساسی
جمهوریاسلامیایران:
داشتنمسکنمتناسببا
نیاز،حقهرفردوخانواده
ایرانیاست.دولتموظف
استبارعایتاولویت
برایآنهاکهنیازمندترند
بهخصوصروستانشینانو
کارگرانزمینهاجرایاین
اصلرافراهمکند
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موج جدید کرونا
 در ایران

وزیر بهداشــت با ابراز تاســف از افزایش موارد ابتا و مرگ ناشــی از کرونا 
در کشــور پس از دســتاوردهای کنترل بیماری در مرحله اول و با بیان اینکه 
بارها گفتم ممکن اســت در دقایق 90 از گوشه های زمین گل بخوریم، گفت: 
متاســفانه عده زیادی حرف های ما را گــوش نکردند و موج تازه ای از بیماری 

گرفتارمان کرد. 
به نقل ایســنا، دکتر سعید نمکی با اشاره به پیک جدید کرونا در برخی استان ها 
گفت: این درحالیست که در مرحله اول بیماری توانستیم دستاورد بزرگی را خلق 

کنیم و مرگ های ناشــی از این بیماری را به حدود 30 نفر برسانیم و برای تک 
رقمی شــدن مرگ ومیر این بیماری برنامه ریزی کــرده و برای مهار بیماری در 
کشــور امیدهای زیادی در دل ما و همکاران مان بود. وی افزود: به یاد دارید که 
در آن روزها تقاضاها و تمناهای زیادی از مردم کردیم؛ هم از مردم شریف و هم 
آنهایی که برای تسریع در برخی بازگشایی ها فشار زیادی می آوردند؛ از اصناف و 
مشــاغل و هنرمندان و مراکز فرهنگی و مذهبی که همواره ما آنها را به حوصله 

بیشتر و وقت مناسب تر توصیه می کردیم.

تربت حیدریه در وضعیت قرمز
الهام بهره مند، معاون بهداشــت دانشــگاه علوم پزشــکی تربت حیدریه گفت: جمعیت مبتا به 
ویروس کرونا در حوزه زیر پوشــش این واحد دانشــگاهی در وضعیت قرمز ) پرخطر ( به ســر 

می برند.

افزایش مرسولات پستی در دوران کرونا
حسین قاسم نژاد، رییس اداره پست خلیل آباد در استان خراسان رضوی از افزایش 20 درصدی 
مرسولات پستی در این شهرستان خبر دادو گفت: طی سه ماه اول امسال حدود 6 هزار محموله 

پستی صادر و حدود 10 هزار مرسوله پستی توزیع شده است.

افزایش کشت گیاهان دارویی در تربت جام
علی ممیزی، مدیر جهاد کشــاورزی تربت جام با توجه به کمبود منابع آب در تربت جام ســطح 
زیرکشت گیاهان دارویی در این شهرستان طی سال زراعی جاری نسبت به سال زراعی گذشته 

100 درصد افزایش یافت.

برگزاری آزمون ورودی مدارس نمونه دولتی
حسین فاطمی نژاد، رئیس اداره ســنجش آموزش و پرورش خراسان رضوی از برگزاری آزمون 
ورودی دبیرستان ها و هنرســتان های نمونه دولتی دوره دوم متوسطه سال تحصیلی 1400-
1399 در روز جمعه 20 تیرماه، ســاعت 9 صبح در ســطح اســتان خراسان رضوی همزمان با 

سراسرکشور خبر داد.

افزایش زمان ارائه خدمات در مراکز خدمات 
جامع سلامت

مدیر توســعه شبکه و ارتقاء ســامت معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی مشهد با اشاره به 
افزایش زمان ارائه خدمات در مراکز خدمات جامع ســامت ویژه بیماران مشکوک و یا مبتا به 
کرونا در مناطق زیر پوشــش دانشگاه اظهار کرد: بر اساس برنامه ریزی در هر مرکز دو پزشک 

به همراه تیم سامت نیز برای سرعت بخشیدن به خدمات رسانی مستقر شده است.
دکتر محمد درخشان با بیان اینکه در حال حاضر 11 مرکز خدمات جامع سامت در مشهد و 18 
مرکز در شهرستان های زیر پوشش از ساعت 8 الی 20 به بیماران مشکوک و یا مبتا به کرونا 
خدمات ارائه می دهند خاطر نشــان کرد: در این مرکز در صورت نیاز عاوه بر دریافت تست از 

مراجعین، داروی کلرکین نیز توسط پزشک برای بیماران تجویز می شود.

توصیه های تغدیه ای در مواجه با علایم کرونا
نتایج مطالعات در جهان در مواجهه با کرونا نشان میدهد که برخی افراد در مراحل اولیه عفونت 
با ویروس کرونا، ممکن اســت عائمی مانند دردشــکم، اسهال، یبوســت، تهوع و استفراغ را 

تجربه کنند.
به گزارش صبح امروز، رئیس گروه بهبود تغذیه جامعه معاونت بهداشــت دانشگاه علوم پزشکی 
مشــهد اظهار کرد: در کشور ما نیز مشاهده شــده است برخی بیماران بدون نشان دادن عائم 
ریوی، تنها با مشــکات شکمی و داشتن برخی عائم همچون تهوع، استفراغ یا اسهال قبل از 

سایر تظاهرات همچون تب یا عائم تنفسی شناسایی شده اند.
دکتر زهرا اباصلتی با اشاره به اهمیت و نقش تغذیه در کاهش عائم گوارشی بیماران مبتا به 
کرونا گفت:مشاورین تغذیه در سامانه پاسخگویی تلفنی 4030 در سطح گسترده ای برای نحوه 

کنار آمدن با این عائم و عوارض بیماری مشاوره می دهند.

ورود کمیسیون بهداشت به موضوع 
ایمن سازی و مقاوم سازی بیمارستان ها 

عضو هیات رئیســه کمیسیون بهداشــت مجلس از ورود این کمیسیون به موضوع ایمن سازی 
و مقاوم ســازی بیمارســتان ها خبر داد و گفت: پیگیری ها در مورد ایمن ســازی و مقاوم سازی 

بیمارستان ها نباید در زمان وقوع حادثه ای مطرح و سپس در بازه زمانی کوتاه فراموش شود.
محسن فتحی در مورد فرســودگی بیمارستان های پایتخت، گفت: غیرمقاوم بودن و فرسودگی 

بیمارستان ها یکی از دغدغه های جدی در زمان بحران به ویژه زلزله است.

هیات رئیسه مجلس از تشکیل 
فراکسیون های زنان و خانواده حمایت می کند

نایب رئیس مجلس شورای اسامی تاکید کرد که هیات رئیسه از اقدامات نمایندگان زن مجلس 
برای تشکیل فراکسیون های زنان و خانواده حمایت می کند.

ســید امیرحسین قاضی زاده هاشمی، نایب رئیس مجلس شورای اسامی در توئیتی در حساب 
شــخصی خود نوشت: در حاشیه صحن علنی خانم قاسم پور نماینده مردم تهران از جدیت خود 
و همکاران خانم در تشــکیل فراکســیون های بانوان و خانواده گفت و به وی اطمینان دادم که 
هیات رئیســه از اقداماتش حمایت می کند و فضا بــرای فعالیت بانوان در مجلس یازدهم مورد 

تاکید رئیس و همه اعضای هیات رئیسه است.

اعمال محدودیت های پیشگیرانه در تربت حیدریه
ع لی رســتمی، معاون اســتاندار و فرماندار ویژه تربت حیدریه گفت: با افزایش شمار مبتایان به 
ویروس کرونا، محدودیت های شــدید در راستای اقدام های پیشگیرانه در این شهرستان اعمال 

می شود.

کرونا در ایران
ســخنگوی وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی گفت: تاکنون 245 هزار و 688 نفر 
در کشــور به طور قطعــی به ویروس کرونا مبتا شــده اند و با فوت 200 نفر در 24 ســاعت 
گذشــته، شمار جان باختگان کرونا در کشــور به 11 هزار و 931 نفر رسید. سیما سادات لاری 
روز ســه شنبه درباره آخرین آمار مبتایان قطعی به ویروس کرونا در کشور و موارد فوت ناشی 
از ایــن ویروس بیان کرد: در 24 ســاعت گذشــته تا ظهر امروز )1۷ تیر 1399( و بر اســاس 
معیارهای قطعی تشــخیصی، دو هزار و 63۷ بیمار جدید مبتا به کووید19 در کشور شناسایی 
 شــد که هزار و 455 مورد بستری شــدند. با این حســاب، مجموع بیماران کووید19 در کشو

ر به 245 هزار و 688 رسید.

بررسیوضعیتمدیریتکرونادرمشهد:

نگهداریبیمارانکروناییدربیمارستانهایمرجع
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بهداشــت درمــان و 
آموزش پزشــکی در 
مدیریــت  راســتای 
بیماری کرونا در استان 
خراسان رضوی گفت: در 
حال حاضر ۷00 بیمار در 
مراکز درمانی زیر پوشش 
پزشکی  علوم  دانشــگاه 
مشهد بستری هستند که 
از این تعــداد 150 بیمار 
بدحال و در بخش های مراقبت ویژه تحت 

مراقبت و درمان قرار دارند.
بــه گزارش صبح امروز، دکتر ســید محمد 
حسین بحرینی در »برنامه تلویزیونی اشاره 
»شبکه استانی خراسان رضوی در خصوص 
برنامه ریزی برای پذیرش بیماران کرونایی 
افــزود: در حال حاضر دو بیمارســتان 610 
تختخوابــی امام رضا)ع( و دکتر شــریعتی 
به طور کامل به بســتری بیماران مبتا به 

کووید-19 اختصاص یافته است.
تمامی بیماران کرونایی به بیمارستان های 

مرجع کرونا انتقال داده می شوند 
دکتر بحرینی تصریح کرد: دیگر مراکز فعال 
در ســطح مشهد به ارائه خدمات به بیماران 
غیر کرونایی می پردازند و در صورت وجود 
بیمار کرونایی به دو مرکز ریفرال ارجاع داده 

می شود.
وی بــا بیــان اینکه بیمارانی کــه به علت 
بیمــاری به جــز کرونا در مراکــز درمانی 
بستری شده اند و تست کرونا آنها نیز مثبت 

شده است نیز برای ادامه درمان به دو مرکز 
امام رضا)ع( و یا دکتر شــریعتی انتقال داده 
می شــوند تصریح کرد: بدین منظور بخش 
قلب بیمارســتان دکتر شریعتی و اتاق عمل 
بیمارســتان 610 تختخوابــی بــرای ارائه 
خدمات به این دســته از بیماران فعال شده 

است.
شهروندان در صورت بروز عائم مشکوک 
به کرونا به مراکز خدمات جامع ســامت و 

درمانگاه ها مراجعه کنند
رییس دانشگاه علوم پزشکی مشهد با بیان 
اینکه اجــرای برنامه نظام ارجــاع بیماران 
مشــکوک و یا مبتا به کووید-19 یکی از 
طرح های ابتکاری این دانشــگاه است که 

از ابتدای شــیوع این ویروس در مشهد در 
حال اجراســت خاطر نشان کرد: این برنامه 
در حال حاضر همچنان با قوت ادامه دارد و 
شهروندان در صورت بروز عائم در ابتدا به 
29 مرکز خدمات جامع ســامت در مناطق 
زیر پوشــش و 100 درمانــگاه خصوصی و 

خیریه مراجعه نمایند.
دکتــر بحرینــی تصریح کرد: بیمــاران در 
صورت نیاز از طریــق درمانگاه ها و مراکز 
خدمــات جامع ســامت به مراکز ســطح 
دو که مجهــز به مراکز تصویــر برداری و 
آزمایشگاه است ارجاع داده می شوند و پس 
از آن در صورت نیاز به سطح سه که همان 

بیمارستان هاست منتقل می شوند.
وی گفت: در شــهر مشــهد 14 کلینیک، 
ویژه بزرگسالان و 4 کلینیک ویژه کودکان 
آماده خدمات رسانی سطح دو به شهروندان 

هستند.
زمان پایان کرونا مشخص نیست 

رییس دانشگاه علوم پزشکی مشهد با بیان 
اینکه تا زمان تولید واکسن کرونا نمی توان 
زمان پایــان این بیماری را انتظار داشــت 
اظهار کرد: تنها راه پیشگیری از این بیماری 
در حــال حاضر، رعایت دســتورالعمل های 
بهداشتی، استفاده از ماسک، خود مراقبتی و 

حفظ فاصله گذاری اجتماعی است.
عدم استفاده از ماسک امکان انتقال بیماری 

کرونا را تا 90 درصد افزایش می دهد  
نماینده تام الاختیار  وزیر بهداشت درمان و 
آموزش پزشکی در راستای مدیریت بیماری 
کرونا در استان خراسان رضوی اظهار کرد: 

در صورت ابتا فرد به بیماری کووید-19 و 
عدم استفاده از ماسک امکان انتقال بیماری 
به دیگر افراد تا 90 درصد افزایش می یابد.

دکتر بحرینی با بیان اینکه بر اساس اعام 
ســازمان جهانی بهداشت استفاده از ماسک 
می تواند نقش موثری در کاهش موارد ابتا 
به کرونا داشته باشــد خاطر نشان کرد: اگر 
فردی سالم باشد و استفاده از ماسک داشته 
باشــد در زمان قرار گرفتن در مجاورت فرد 
بیمار خطر ابتا به بیماری به ۷0 درصد می 

رسد.
رییس دانشگاه علوم پزشکی مشهد تصریح 
کرد: اســتفاده از ماسک در بیماران مبتا به 
کرونا خطر انتقال بیماری را به 5 درصد و در 
صورت استفاده هر دو گروه سالم و بیمار از 
ماسک احتمال ابتا به بیماری به 1.5 درصد 

کاهش می یابد.
دکتر بحرینی تاکید کرد: در کنار اســتفاده 
از ماســک، شســتن دســت ها، رعایــت 
فاصله گــذاری اجتماعــی و اقدامات دیگر 

هم چنان اهمیت زیادی دارد.
وی با بیان اینکه بر اســاس تصمیم ســتاد 
پیشــگیری از کرونا، اســتفاده از ماسک در 
تمامی اماکن عمومی و فضاهای سرپوشیده 
الزامی اســت از تمامی شهروندان خواست 
برای حفظ ســامت خود در زمان خروج از 

منزل از ماسک استفاده کنند.
تیم های نظارتی بهداشــتی بــه طور ویژه 
تمامــی مراکز دولتی و غیــر دولتی را مورد 

بررسی قرار می دهند 
رییس دانشگاه علوم پزشکی مشهد با بیان 

اینکــه تمامی مراکز دولتــی، غیر دولتی و 
اماکن عمومی ملزم به رعایت دســتورالعمل 
هــای بهداشــتی اباغی از ســوی وزارت 
بهداشــت هســتند خاطر نشــان کرد: تیم 
های نظارتی در صورت مشــاهده هر گونه 
تخلف ضمن ارائه توصیه های بهداشــتی با 

مسئولان واحدها برخورد می کنند.
دکتــر بحرینی با بیان اینکــه از 15 تیر ماه 
استفاده از ماسک در تمامی اماکن عمومی و 
سرپوشــیده الزامی شده است و همگان باید 
از ایــن قانون تبعیت کننــد تصریح کرد: بر 
اساس مصوبه ســتاد پیشگیری از کرونا، در 
صورت مشــاهده فردی بدون ماسک، هیچ 

گونه خدماتی به وی ارائه نمی شود.

میز خبر

مدیرکل کمیته امداد خراســان رضــوی بیان کرد: کمیته امداد باید محور هماهنگ کننده مشــارکت های 
مردمی باشد و نقش تصدی گری را حذف کند تا اعتمادسازی و توسعه انفاق صورت گیرد. 

به گزارش صبح امروز، حبیب الله آســوده در ســفر به تایباد در شــورای اداری شهرستان با اشاره به عمق 
شــکاف وضعیت طبقاتی در بخش های اجتماعی و اقتصادی گفت: با حضور مردم در فعالیتها، انجام کارها 
و امور آسان تر می شود. از مسئولان محلی درخواست می کنیم تا در کنار دستگاه های حمایتی که وظیفه 

محرومیت زدایی و کمک به محرومان را دارند، مروج فرهنگ نیکوکاری و احسان باشند.
وی با اشــاره به شرایط ســخت اقتصادی حاکم بر کشور گفت در این شرایط اگر حضور، همراهی و محور 
بودن مردم وجود نداشته باشد به سختی می توان حرکت کرد که نمونه بارز این امر اجرای رزمایش مومنانه 

در استان با فرماندهی واحد بود.
آسوده با بیان اینکه کمیته امداد به عنوان دبیر رزمایش مومنانه تعیین شده بود و 25 درصد کل اطعام طرح 
مهدوی کمیته امداد کشور توسط کمیته امداد خراسان رضوی انجام شد، افزود: در مدت اجرای این رزمایش 
500 هزار بسته معیشتی و 2 میلیون و 500 هزار پرس غذای گرم طبخ و بین نیازمندان توزیع شد که کمیته 

امداد به تنهایی 1۷0 هزار بسته تهیه و بین نیازمندان توزیع کرد. 
مدیرکل کمیته امداد خراســان رضوی گریزی به آمار ســال گذشته استان زد و اظهار کرد: در سال گذشته 
کمیته امداد خراســان رضوی بیشــترین میزان جذب اعتبار اشتغالزایی را داشــت که با همکاری بانکها و 

دستگاه های ذیربط 12 هزار فرصت شغلی ایجاد شد.
آســوده اعام آمادگی خود را در حوزه اشــتغالزایی در مرز به صورت 3 جانبه با مشارکت، فرماندار، کمیته 
امداد و ستاد فرامین امام اعام کرد و افزود: کمیته امداد برای ایجاد اشتغال در مرز و گمرک دغدغه جدی 
دارد که با هماهنگی و بسترسازی لازم امادگی لازم را داریم تا در خصوص اشتغالزایی انجام وظیفه کنیم.

مدیر کل انتقال خون اســتان خراسان رضوی گفت: تعداد مراجعان برای اهدای خون در این استان کاهش 
یافته بطوریکه نیاز فوری به گروه خونی O منفی و همچنین به سایر گروه های خونی وجود دارد. 

به گــزارش صبح امروز، دکتر مجید عبدالهی افزود: با اوج گیری دوبــاره کرونا، نیاز به منابع خونی در این 
استان افزایش یافته است.

وی ادامه داد: اســتان خراسان رضوی به ویژه شــهر مقدس مشهد به علت زیارتی بودن و حضور زائران و 
همچنین تعداد زیاد تصادفات، جراحی های قلب و عروق و بیماران هموفیلی و تالاســمی، جزو استان های 

رده اول کشور از نظر مصرف فرآورده های خونی است.
مدیرکل انتقال خون استان خراسان رضوی گفت: از مجاوران و زائران بارگاه ملکوتی حضرت امام رضا )ع( 
درخواســت می شــود با حضور در پایگاه ها و اهدای خون به یاری بیماران نیازمند بشتابند زیرا اکنون ذخایر 

خونی به شدت رو به کاهش است.
وی افــزود: با ادامه این روند در روزهای آینده، پاســخ گویی به بیمــاران نیازمند در مراکز درمانی با چالش 

جدی مواجه خواهد شد.
پایگاه های اهدای خون مشــهد مقدس شــامل پایگاه امام رضا )ع( در میدان شــریعتی )تقی آباد( ابتدای 
خیابان دانشگاه، پایگاه امید در نبش خیابان شیرازی سه، پایگاه شهید کریمی در بولوار شریعتی 28 منطقه 
قاسم آباد، پایگاه شهید سلیمانی )میاد( در بولوار استقال بین استقال 2 و 4 و پایگاه مهر در نبش بولوار 

ابوطالب 33 است.
ســاعت پذیــرش پایگاه ها نیز از ســاعت هفت و 45 دقیقه تا 13 اســت و پایگاه امام رضــا )ع( در نوبت 
 بعدازظهــر نیــز از ســاعت 14 و 30 دقیقــه تا ســاعت 18 و 45 دقیقه آمــاده خدمت رســانی به مردم

 مشهد است.
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تحلیل عملکرد سیاستی صدا و سیما در 
مواجهه با کرونا

مرکز پژوهش های مجلس طی گزارشی به بررسی عملکرد سیاستی صدا و سیما در مواجهه 
با کرونا پرداخت.

دفتر مطالعات آموزش و فرهنگ این مرکز در گزارشــی با عنوان » تحلیل عملکرد سیاستی 
صدا و ســیما در مواجهه با کرونا « آورده اســت؛ عملکرد صدا و سیما در مواجهه با ویروس 
کرونــا را می توان به پنج دوره دور بودن خطر و انکار ورود، تحت کنترل بودن اوضاع، جدی 
بودن خطر، ضرورت آموزش  و مشارکت عمومی، امتداد خطر، کلیشه شدن آموزش و افتادن 

به تکرار و کاهش خطر، مدیریت پذیری و خروج، تقسیم بندی کرد.
براســاس گزارش مرکز پژوهش های مجلس؛ ادراک صدا و سیما در دوره های اول و دوم از 
مخاطره، به دلیل عدم شناخت کامل کرونا و میزان ایجاد خطر ناشی از آن، بسیار پایین است 
و ســهل انگاری هایی دارد. سرریز چالش های سیاسی پیشین عاوه بر برداشت های اشتباه 
و ناقص نهادهای متولی امر ســامت، مزید بر علت این عملکرد شــد. این سازمان در دوره 
سوم، به طور مؤثر وارد کار ساختن ادراک عمومی از مخاطره شد و توانست عاوه بر آموزش 
بهداشتی مناسب و ایجاد مشارکت همگانی در مدیریت مسئله، برنامه های مختلفی را جهت 
پُر کردن اوقات فراغت و ســرگرمی و رفع برخی از نگرانی های مردم تولید و پخش کند. در 
دوره چهارم هم با وجود اشــکالات متعدد، در زمینه کاهش ســفرهای نوروزی و سیاست در 
خانه ماندن مردم، نقش قابل توجهی ایفا کرد. در دوره پنجم، صدا و سیما ناگزیر از پرداختن 
به حوزه مدیریت پیامدهای کرونا، درگیر دوگانه سامت-معیشــت شــد، همه تاش خود را 
معطوف به سیاســت دولت جهت توجه دادن به دیگر آســیب های این بیماری ازجمله امور 
اقتصادی و معیشتی مردم کرد و به دنبال عقانی نشان دادن فاصله گذاری اجتماعی، با وجود 
برخی نقایص بود.این گزارش می افزاید؛ مهم ترین علت تغییر دوره در عملکرد صدا و سیما، 
ســرعت تغییرات و تحولات ناشــی از مخاطره و ایفای نقش روابط عمومی ستاد ملی کرونا 
و تغییر سیاســت های دولت در این زمینه است. موضوعی که از یک سو در هنگامه بحران 
دارای اهمیت و قابل توجه اســت و در مقابل امکان مطالبه گری عمومی و نیازها و خواست 
های مردم را به حداقل می رساند که به نوبه خود موجب شده تا بخشی از مدیریت رسانه ای 
مخاطره یا بحران به رقبایی چون شبکه های اجتماعی و ماهواره های فارسی زبان داده شود.
یافته های این گزارش نشــان می دهد هرچند، خبر همچنان در صدر ارائه خدمات رسانه های 
خدمت عمومی در مخاطرات و بحران ها قرار گرفته اســت. لکن سازمان صدا و سیما تاش 
ها و تغییرات جدی در دیگر بخش های غیر خبری عمدتاً در حوزه های آموزش و ســرگرمی 
ایجاد کرده است. تغییرات صدا و سیما در برنامه سازی مشابه رسانه های خدمت عمومی برتر 

جهان بوده است.

اینرشتهسردرازدارد

ازحقبیمههنرمندانچهخبر؟
ظاهرا مشــکات هنرمندان بــا بیمه تامین 
اجتماعــی و بیمه تکمیلی ادامه دارد و لطفی 
که قرار بود شــامل حال آنان شــود، چندان 
کم دردسر نبوده است. اوایل فروردین امسال 
همان روزهایی که همه هنوز در شوک کرونا 
بودیم، از سوی تشکل های هنری مانند خانه 
ســینما، خانه تئاتر و دفتر موسیقی خبر رسید 
که صندوق اعتباری هنر، حق بیمه ســه ماه 

نخست اعضای خود را پرداخت می کند.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« به نقل از 
ایسنا، این خبر برای هنرمندان تحت پوشش 
این صنــدوق و بویژه هنرمنــدان تئاتر که 
می دانســتند فعا خبری از اجرای نمایش و 
کسب درآمد نیست، مسرت بخش بود و آنان 
فکر کردند در وضعیتــی که دچار تنگناهای 
اقتصادی بسیار شده اند، دست کم برای مدتی 
کوتاه، دغدغــه پرداخت حق بیمــه خود را 

نخواهند داشت.
اما این خبر خوش چندان کم دردسر هم نبود 
و دیــری نپایید که با برخی اگــر و اماها رو 

به رو شد.
تعدادی از هنرمندانــی که از طریق صندوق 
اعتبــاری هنری بیمه شــده بودنــد، برای 
اینکه بیمه شــان  از  محکم کاری و اطمینان 
قطع نمی شــود، به دفترهای سازمان تامین 
اجتماعــی مراجعه کردند امــا در این دفترها 
به آنان اعام شد هنوز حق بیمه ای برایشان 
پرداخت نشده است. به همین دلیل بعضی از 
آنان ترجیح دادند شخصا حق بیمه را پرداخت 

کنند تا بیمه شان قطع نشود.
اواخر فروردین ماه که ایــن گونه موارد بالا 
گرفت، ســید حسین ســیدزاده، مدیرعامل 
صنــدوق اعتبــاری هنــر در گفتگویی با ما 
توضیــح داد که حق بیمــه اعضای صندوق 
برای سه ماه نخست امسال، به عنوان یکی 
از موارد مندرج در بســته جامــع حمایت از 
هنرمندان از ســوی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســامی برای جبران خسارت های کرونا به 
هنرمندان، پیشنهاد شــد. در همین زمینه ما 
با وزارت رفاه مکاتبه کردیم و این وزارتخانه 
هم موضــوع را بــا بیمه تامیــن اجتماعی 
پیگیــری کرد ولــی هنوز تامیــن اجتماعی 
پاسخی نداده اســت که امیدوارم زودتر این 

مساله به نتیجه برسد.
بــه اعتقــاد او، خانه های هنــری خیلی زود 
پیش دســتی و این موضوع را اطاع رســانی 
کرده بودند که سبب شد در اعضایشان توقع 

ایجاد شود.
سیدزاده تاکید کرد که ماجرا در حال پیگیری 
است و مدتی بعد اعام شد مشکل حل شده 

و کسانی که شخصا حق بیمه سه ماه نخست 
امســال را پرداخته اند، فیش های خود را ارایه 
دهند تا برای حق بیمه ســه ماه بعدی لحاظ 
شود.اما مشــکات به پایان نرسید. همچنان 
این موضوع در برخی از دفترهای بیمه تامین 
اجتماعی  مساله ساز بود و گویی به آنها اباغ 

نشده بود.
چندی پیش از ســوی خانه تئاتــر به اعضا 
اعام شــد که حق بیمه اعضــای صندوق 
تا پایان فروردین ماه پرداخت شــده و بیمه 
اعضا برقرار اســت و بتدریج حق بیمه دو ماه 

اردیبهشت و خرداد نیز پرداخت خواهد شد.
اما ظاهرا این موضوع در تمام سیســتم های 
مشــاهده  قابل  اجتماعی  تامیــن  دفترهای 
نیست و همین مســاله نگرانی هایی را برای 
برخی از اعضای صندوق ایجاد کرده است.    
مدتی بعد از سوی صندوق اعتباری هنر خبر 
رسید که بیمه تکمیلی اعضا نیز به مدت سه 

ماه تمدید شده است. 
این خبر خوشحال کننده بود ولی پرسش هایی 

هم برای اعضای صندوق ایجاد کرد.
برخــی از اعضای خانه تئاتر  و خانه ســینما 
گفته اند در مراجعه بــه مراکز درمانی به آنها 
گفته شــده دفترچه شــان تمدید نشده است  
و خودشــان باید به صورت آزاد، تعرفه ها را 
بپردازند و بعدا ما به التفاوت مبلغ را از صندوق 

دریافت کنند. 
اما تاخیر در پرداخت مبلــغ ما به التفاوت، از 

دیگر مواردی است که اعضای صندوق بابت 
آن گله مند هســتند و پرسش شان این است 
که چه کسی در این زمینه تخلف یا کوتاهی 

می کند.
از آنجاکه سقف خدمات درمانی برای برخی 
از اعضای صندوق پر شده، آنان نمی دانند در 
این ســه ماه چگونه می توانند از این خدمات 

بهره مند شوند. 
برای پیگیری این مسایل و دریافت پاسخی 
برای این پرسش ها با مدیر صندوق اعتباری 
هنر تمــاس گرفتیم ولی با وجود وعده برای 
پاسخگویی که طی چند روز گذشته داده شد، 
تاکنون این پیگیری ها بی نتیجه مانده است. 

بــه دنبال این وضعیت، مــوارد را با  محمود 
رضا رحیمی ، ســخنگوی خانه تئاتر مطرح 
کردیم و او به ایسنا توضیح داد: آنچه در این 
مدت موجب آشــفتگی ذهن هنرمندان شد، 
ســخنان جسته گریخته ای است که از سوی 
افراد مختلف نقل شد. به همین دلیل صاح 
بود که همه موارد از تریبون صندوق اعتباری 

هنر اعام شود.
او اضافه کــرد: تاکنون بخشــی از تعهدات 
صندوق انجام شــده اســت ولی به هر حال 
وضعیت پیش بینی نشــده ای بود و صندوق 
اعتباری هنر هم شــرایط خاص خود را دارد 
و بایــد دید این پول چگونــه باید جایگزین 
شود. طبیعتا صندوق باید این پول را از ارشاد 
دریافت و به تامیــن اجتماعی پرداخت کند. 

ظاهرا این پول با قدری تاخیر در اختیار تامین 
اجتماعی قرار داده شده است.

رحیمی یکی از مهم ترین نکات را در اجرای 
این طرح، آیین نامه های اجرایی آن دانســت 
و خاطرنشان کرد: اجرای این مصوبه نیازمند 
آیین نامه های اجرایی اســت ولی متاســفانه 
در این فاصله مشــکاتی پیش آمد و برخی 
از دوســتان گمانه زنی هایــی کردند. برخی 
فیش پرداخت حق بیمه را گرفتند و شــخصا 
پرداخــت کردند و تعدادی هم دســت نگه 
داشــتند و کاری نکردند ولی قرار است پول 
تامین اجتماعی در ســه قسط پرداخت شود 
و تاکنون تا پایان فروردین ماه پرداخت شده 
اســت و دو ماه اردیبهشــت و خرداد هم با 

فاصله پرداخت خواهد شد.
ســخنگوی هیات مدیره خانــه تئاتر درباره 
مشــکاتی که برای بیمه تکمیلی اعضا به 
وجود آمده اســت، توضیح داد: خانواده تئاتر 
اســتفاده بالایی از بیمه تکمیلــی دارند. به 
طــور مثال آناین نبودن ایــن بیمه یکی از 
مشــکات اســت. ضمن اینکه بازپرداخت 
هزینه ها همواره دیر و زود دارد ولی ســوخت 
و سوز ندارد. البته در این مورد خاص، همواره 

دیر و دیر دارد!  
رحیمی تاکید کرد: در حال حاضر هم همان 
وضعیت قبلی را در مورد بیمه تکمیلی داریم. 
در گذشــته هــم هزینه ها با دو مــاه فاصله 
پرداخت می شــد. حالا هم همین است اما از 

آنجاکه متاسفانه نرخ خدمات پزشکی و دارو 
و درمــان خیلی بالا رفته، بیمه تکمیلی ناچار 
اســت بخشی از تعهدات خود را کم کند ولی 
می دانم کــه آقای ســید زاده مدیر صندوق 
اعتباری هنر پیگیر حل این مشکات هستند.
عضو هیــات مدیره خانه تئاتر متذکر شــد: 
هرچند شرایط دشــواری است ولی برای ما 
چیز زیادی تغییر نکرده اســت و نســبت به 
قبــل عقب تر نرفته ایم. ضمن اینکه می دانیم 
همواره در تمام حوزه ها، نحوه اجرایی شــدن 
مصوبات بزرگترین مشــکل و جزو ناله های 

همیشگی ما بوده است.
رحیمی در پایان سخنانش افزود: هرچند بابت 
برخورداری از بیمه تامین اجتماعی شــاکریم 
ولی متاســفانه بیمه ضعیفی اســت و بیمه 
تکمیلی باید کمبودها را پوشش دهد و دوباره 
تاکید می کنم که وضعیت ما نســبت به قبل 

تغییری نکرده است.
این وضعیت در حالی ایجاد شــده است که 
پیش تر اعام شــده بود دولت برای پرداخت 
حق بیمه هنرمندان مبلغ 200 میلیارد تومان 
اختصاص می دهــد. طبق اطاعات خبرنگار  
ایســنا، معاونان وزیر ارشاد خواستار آن بودند 
که خود، این موضــوع را پیگیری کنند و نه 
صنــدوق. درنهایت اما هرچنــد از این 200 
میلیارد تومان صحبت و طبیعتا در هنرمندان 
ایجاد توقع شد، این ماجرا محقق نشد و هیچ 

حاصلی هم در بر نداشت.

گزارش

و اراضی ثبتی وضعیت تکلیف تعیین قانون موضوع 511/1هیات
ساختمانهایفاقدسندرسمی)۰۹18

آگهــی موضوع مــاده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامــه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی 
نظر به دســتور مواد 1 و 3 و قانون تعییــن تکلیف وضعیت اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 و برابر رای شماره 
139960306005000918 مورخ 99/02/29  هیات اول موضوع ماده 
یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشــابور تصرفات مالکانه و 
بامعارض اقای غامرضا رشادی فرزند علی نسبت به ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 143/65 مترمربع از پاک شماره 5۷ فرعی از 43 
اصلی واقع در اراضی گذر پارگی  بخش 12 حوزه ثبت ملک نیشــابور 
خریداری از  مالک رســمی آقای علی رشادی محرز گردیده است.لذا 
بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به 
فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و 
در روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواســت را به اداره ثبت 
محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم 
قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا 
ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور 
سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت 

اول 99/04/03 تاریخ انتشار نوبت دوم 99/04/18   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

***************************************
****

و اراضی ثبتی وضعیت تکلیف تعیین قانون موضوع /511هیات
ساختمانهایفاقدسندرسمی)12۹6(2

آگهــی موضوع مــاده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامــه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی 
نظر به دســتور مواد 1 و 3 و قانون تعییــن تکلیف وضعیت اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 و برابر رای شماره 
139960306005001296 مورخ 99/03/14  هیات اول موضوع ماده 
یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشــابور تصرفات مالکانه و 
بامعارض اقای قاســم قربانی  فرزند علی اکبر  نسبت به ششدانگ 
یکباب ســاختمان به مســاحت 156/05 مترمربع از پاک شماره 11 
فرعــی از 40 اصلی واقع در اراضی نوغان   بخش 12 حوزه ثبت ملک 
نیشابور خریداری از مالک رســمی ورثه محمد صادق حسینی محرز 
گردیده اســت.لذا بموجب ماده 3 قانــون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد ســند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه 
ایــن اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی 
کثیرالانتشــار در شهرها و در روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا دو 
مــاه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید 
اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی 
تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامــات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی 
ک اعتراض در مهلــت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم 
دادخواســت به دادگاه عمومی محــل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت 
به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 
متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 99/04/03 تاریخ انتشار 

نوبت دوم 99/04/18   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

مفقودی
برگ سبز خودرو سواری پژو 206 مدل 1395 به شماره پاک 191 ن 28- ایران 14 و شماره 
موتور 59590 به شــماره شاسی 824503 به نام نگار کاوســی قافی مفقود گردید و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد. 
مفقودی

 برگ سبز خودرو وانت دو کابین سیستم مزدا تیپ CARA2000Iمدل 1398 به شماره پاک 
 NAGP2PC32KA2۷5660 شماره شاسی E2K8A6001  24 ایران 246 د 1۷  شماره موتور

مربوط به حمیدرضا دارابی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.
/511ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی3
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکتربتحیدریه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانــون و ماده 13 آئیــن نامه قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رســمی . نظر به دســتور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 و برابر رای شماره 
13996030600600221  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبــت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بامعارض متقاضی  آقای محمد احمدی قجاق 
فرزند علیرضا به شــماره شناسنامه06900۷5030  صادره از تربت حیدریه نسبت به ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت10۷/۷6 متر مربع ) یکصد و هفت وهفتاد وشش صدم مترمربع( 
قسمتی از پاکـ29 فرعی ازاراضی حسنی علیا پاک 232 اصلی دهستان اربعه واقع درخراسان 
رضوی  بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری مع الواسطه از مالک رسمی خانم 
اقدس رضایی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به 
فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص 
ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی 
دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم 
قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت 
می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 

4/2/ 1399 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/4/18
سیدمحمدحسینی ـ قائم مقام رئیس واحدثبتی تربت حیدریه 

/511ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی4
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکتربتحیدریه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانــون و ماده 13 آئیــن نامه قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رســمی . نظر به دســتور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 و برابر رای شماره 
13996030600600230- 1399/2/8 هیات دوم موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بامعارض متقاضی خانم طاهره 
بلوچ زاده گوجی فرزند ابراهیم به شماره شناسنامه 90 صادره از تربت حیدریه نسبت به ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 236/92متر مربع ) دویست سی شش و نود دو صدم متر مربع( 
قسمتی از پاکـ  344 فرعی واقع در اراضی دیزقند پاک 231 اصلی دهستان اربعه  واقع بخش 
یک تربت حیدریه خریداری مع الواســطه از مالک قهری خانم معصومه موذن محرز گردیده 
است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رســمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق 
روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام 
شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره 
ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است 
و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت 
به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 
سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 4/2/ 1399 . تاریخ 

انتشار نوبت دوم: 1399/4/18
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه
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شهردار مشهد از خانه سبز و مرکز نگهداری و درمان معتادان متجاهر بازدید 
کرد.

به گزارش صبح امروز، در این بازدید که با حضور سلطانی معاون دادستان در 
دادســرای انقاب مشهد، علیرضا شهریاری عضو هیئت رئیسه شورای شهر، 
معاونین شــهردار و جمعی از مدیران شهری انجام شد، محمد رضا کائی از 

بخش های مختلف مرکز نگهداری، درمان و کاهش آسیب معتادان متجاهر 
مشهد واقع در منطقه خلق آباد و همچنین خانه سبز بازدید کرد.

در این بازدید، مشــکات موجود در جوزه جمع آوری و نگهداری از معتادان 
متجاهر و متکدیان بررســی و تصیماتی در خصوص برنامه ریزی برای انجام 

هماهنگی های لازم بین بخشی جهت رفع این مشکات اتخاذ شد.

بازدید شهردار مشهد 
از خانه سبز و مرکز 
نگهداری معتادان 
متجاهر

امکان نظرسنجی در سامانه میزکار یکپارچه 
شهرداری مشهد

مدیر عامل ســازمان فناوری اطاعات و ارتباطات شــهرداری مشــهد از ایجاد امکان جدید ثبت 
نظرسنجی در سامانه میز کار یکپارچه شهرداری مشهد خبر داد.

محمدجواد رجائیان با بیان این خبر اظهار کرد: به منظور جلب مشارکت عمومی پرسنل شهرداری 
در برنامه هــای عمومــی و تصمیم گیری های کلی برخی حوزه های مدیریتــی خصوصا فرهنگی، 
روابط عمومی، رفاه، پرســنلی و... ، قابلیت ثبت نظرســنجی کوتاه )Short Survey( در ســامانه 

میزکاریکپارچه شهرداری برای کلیه کاربران شهرداری اضافه شده است.
وی با اشــاره به دریافت بازخورد اقدامات عمومی در ســطح داخلی شــهرداری به عنوان یکی از 
مهم ترین قابلیت ها و ابزار موثر ثبت نظرســنجی در ســامانه میزکار یکپارچه، افزود: قابلیت مذکور 
ابزار بسیار مناسبی در دریافت بازخورد اقدامات عمومی در سطح داخلی شهرداری بوده و عاوه بر 
آن امکان دریافت بازخورد از تمامی کاربران شهرداری، در مدت زمان بسیار محدود و با دقت بسیار 
بالا را میسر می سازد.مدیر عامل سازمان فناوری اطاعات و ارتباطات شهرداری مشهد در خصوص 
برخی از ویژگی های مهم این ســرویس بیان کرد: امکان طراحی ســؤالات مرتبط با یکدیگر )به 
شــکلی که سؤال دوم براساس پاسخ سؤال اول متغیر خواهد بود(، طراحی سؤالات تشریحی، یک 
گزینه یا چندگزینه ای و ماتریســی، امکان برگزاری نظرسنجی محرمانه جهت حفظ هویت فردی 
شرکت کنندگان در بازخورد نتایج و امکان ثبت و اعمال نظرسنجی به صورت محلی )فقط در یک 
منطقه / سازمان ( یا به صورت کان تر در چند حوزه کاری یا حتی در کل شهرداری جزو مهم ترین 
قابلیت های این خدمت جدید است.رجائیان در خصوص نحوه فعال شدن این قابلیت برای کاربران 
شــهرداری گفت : در صورت تمایل حوزه های مختلف مدیریتی، پس از معرفی رســمی نماینده به 

سازمان، این قابلیت برای کاربر خاص فعال می شود. 

عملیات عمرانی اتصال جلوخان به کهندژ تا 4 
ماه آینده به اتمام می رسد

رئیس کمیسیون توسعه و بهسازی توس شورای شهر مشهد گفت: عملیات عمرانی اتصال جلوخان 
بــه کهندژ از دو هفته قبل آغاز شــده و این پروژه تا 4 ماه آینده به بهره برداری خواهد رســید.به 
گزارش صبح امروز، سیدمسعود ریاضی با بیان اینکه پروژه جلوخان از اواخر اسفندماه سال گذشته 
قابل بهره برداری اســت، اظهارکرد: متاسفانه شــیوع ویروس کرونا و بسته شدن آرامگاه فردوسی 
موجب کاهش رفت وآمد گردشــگر و مسافر و شــهروندان مشهدی در این فضا شد.ریاضی با بیان 
اینکه پروژه جلوخان الحاقاتی چون پارکینگ، ایســتگاه اتوبوس، تاکسی، غرفه دستفروشان محلی 
و سایه بان های داخل پروژه نیز داشته است، گفت: بخش زیادی از این بخش ها نیز تکمیل شده و 
مابقی نیز تا پایان هفته انجام و به بهره برداری می رســد.وی در ادامه صحبت های خود به احداث 
مســیر دسترسی جلوخان به کهندژ اشاره کرد و افزود: عملیات عمرانی این پروژه از حدود 2 هفته 
قبل آغاز شــده و 6 میلیاردتومان نیز اعتبار برای آن اختصاص یافته اســت.رئیس کمیسیون ویژه 
توسعه و بهسازی توس از اتمام عملیات عمرانی دسترسی جلوخان آرامگاه فردوسی به کهندژ تا 4 
ماه آینده خبرداد و تصریح کرد: 600 متر از این مسیر 800 متری، صرفا پیاده راه بوده که از جلوخان 
تا این ارگ قدیمی و باســتانی ادامه دارد.ریاضــی در پایان گفت: عاوه بر این پروژه، احیاء برج و 
بارو و دروازه رودبار توس، ســاخت مجموعه فرهنگی و ورزشی چهاربرج و چندین پروژه دیگر نیز 

در دستورکار سال 99 شهرداری قرار دارد.

باتصویبطرحراهبردی:

توسبهثبتجهانیچندگامنزدیکمیشود
معــاون میــراث فرهنگــی اداره کل میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان 
رضوی به ارائه توضیحاتی پیرامون وضعیت 
ثبــت جهانی توس با تصویب طرح راهبردی 
ایــن منطقه پرداخت. به گزارش صبح امروز، 
مرجــان اکبــری در گفت وگو با ایســنا در 
خصوص وضعیت پرونده ثبت جهانی منطقه 
توس و آرامگاه فردوســی با وجود طرح های 
تفصیلی و راهبردی اظهار کرد: ما برای انجام 
تمام کارهایی که در خصوص منطقه تاریخی 
توس و آرامگاه فردوسی، وظیفه ما محسوب 
می شود آمادگی کامل داریم. به همین دلیل 
سال ها اســت که در منطقه این اثر تاریخی، 
پایگاه توس و آرامگاه فردوســی تشــکیل 
شده  اســت. ضمن این که ثبت جهانی این 
اثر مطرح شــده و تا حدودی پیشرفت داشته 
 است. اما آنچه بســیار مهم است و به حوزه 
میراث فرهنگی و گردشگری کمک می کند، 
همــکاری ســایر دســتگاه های ذی نفوذ و 
تأثیرگذار خواهد بود. طبیعتاً شهرداری و راه  و 
شهرسازی دستگاه هایی هستند که می توانند 

در این زمینه کمک کننده باشند.
وی ادامه داد: اداره راه  و شهرســازی استان 
درصدد ایجــاد و تهیه طرح ویــژه ای برای 
منطقه منفصل شــهری تــوس بودند که با 
توجه به ویژه بودن شــرح خدمات این طرح، 
به شورای عالی شهرسازی و معماری ارسال 
و سپس تصویب شــد. پس از تأیید تصمیم، 
برای آن مشاور گرفته شد. به طوری که این 
مشاور توان کاری خوبی داشته و بتواند کار را 

به خوبی پیش برد.
اقدامات قابل اجرا

معــاون میــراث فرهنگــی اداره کل میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان 
رضــوی پیرامون اقدامات قابل اجرا در توس 
بیان کرد: به دلیــل آن که این طرح از ابتدا 
و بــه طور ویژه در وزارت راه  و شهرســازی 
مطرح بوده ، طبیعی اســت که هرگونه اقدام 
مشابه آن پس از اتمام کار کارشناسی باید در 

وزارت راه  و شهرســازی ارائه شده و تأییدات 
ثانویــه را اخذ کند و پس از آن در شــورای 
عالی شهرســازی و معماری تأیید نهایی را 
بگیرد. به ایــن ترتیب، کمیته های تخصصی 
زیرمجموعــه شــورای عالی شهرســازی و 
معماری از مشاور، مسئولان استانی فعال در 
این حوزه و کارشناسان عالی رتبه که در این 
پروژه های تخصصی حضور داشته اند دعوت 
کرده و جلسات متعددی نیز تشکیل داده اند؛ 
حدود 6 جلسه که در سال های گذشته برگزار 
شده  و امسال نیز سه جلسه دیگر از آن برگزار 
شده  اســت. خوشــبختانه کار به جمع بندی 
رسیده و مشاور باید برخی مدارک را تکمیل 
کنــد. به محض تکمیل شــدن این مدارک، 
اجرای این طرح در جلســه شــورای عالی 
شهرسازی و معماری ایران مطرح خواهد شد.

محورهای طرح راهبردی توس
وی در خصــوص محورهای طرح راهبردی 
توس خاطرنشــان کــرد: طــرح راهبردی 
توس که هم اکنون مطرح اســت، نگاه کلی 
مشــخصی برای گردشــگری دارد؛ اما نگاه 
جزئیاتی برای آن مشــخص نشده  است. این 
نگاه کلــی، طرح راهبردی را تحت الشــعاع 
قــرار داده و طبیعتــاً بــر روی برنامه ریزی، 
شبکه بندی، میزان جمعیت پذیری و هر آنچه 
که در طرح راهبردی وجود دارد، اثرگذار بوده 

 است.
معــاون میــراث فرهنگــی اداره کل میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان 
رضوی تشــریح کرد: قطعاً طــرح ثانویه آن 
ان شــاءالله می تواند در حد طــرح تفصیلی و 
همچنین طرحی با هدف گردشــگری مطرح 
شــود. این طرح مد نظر اداره کل هماهنگی 
پایگاه های کشــور قرار گرفت تــا بتواند در 
حوزه وزارت میراث فرهنگی ، گردشــگری و 
صنایع دســتی، به عنوان طرحی برای احیاء 
این اثر تاریخی با رویکردی گردشگری باشد. 
آنچه مسلم اســت این که همه ما به کامل 
کردن شــرح خدمات این اثر فکر می کنیم تا 

کارها در ادامه طرح راهبردی به انجام رسد. 
مراحل اتصال جلوخان به کهندژ

وی در خصــوص مراحل اتصــال جلوخان 
آرامــگاه به کهن دژ عنوان کرد: زمانی که در 
خصوص تهیه، اجرا و عملیاتی شــدن طرح 
جلوخان با همکاری شهرداری تصمیم گیری 
شد؛ از مشاور طرح راهبردی استعام گرفتیم 
و مشــاور اجرای هیچ طرحی قبل از تهیه و 
تصویب مراحل طــرح راهبردی و طرح های 
تفصیلی را توصیه نکــرد. اما با توجه به نیاز 
ساماندهی این فضا، به نظر می رسد رسیدگی 
به این مساحت از منطقه توس، نفع بیشتری 
نســبت به زیان آن دارد. بــه این خاطر که 
فضا بسیار آشفته بود و به این ترتیب مشاور 
موافقــت خود مبنی بر اجــرای این طرح را 

اعام کرد.
معــاون میــراث فرهنگــی اداره کل میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان 
رضوی اضافه کرد: در خصوص ســایر موارد 

نیز تا قبل از تصویب نهایی طرح راهبردی در 
شــورای عالی و تصویب طرح های تفصیلی، 
به احتمال زیاد هیــچ عملیات اجرایی جدی 
نخواهیم  داشــت. به این معنــی که به هیچ 
عنــوان اجرای چنیــن طرح هایــی توصیه 
نمی شــود و تنها در حد ساماندهی و کارهای 

ظریف خواهد بود.
اهمیت فضا و رویکرد اجتماعی در پرونده 

ثبت جهانی
اکبــری اظهار کــرد: یکی از مســائلی که 
در پرونده ثبت جهانی بســیار مهم اســت، 
فضا و رویکرد اجتماعی منطقه اســت. ما با 
همکاری هــای شــهرداری و اهالی منطقه 
و سیاســت های کلی که در برنامه های آتی 
پیش بینی می شــود، مانند طرح راهبردی و 
طرح تفصیلی، خوشبختانه به نظر می رسد که 
بســیار به موضوع ثبت جهانی توس نزدیک 
می شــویم. ضمن این که فضــای اجتماعی 
کــه در آن بر یک طرح، وفاق وجود داشــته 

 باشد بسیار تأثیرگذار اســت و امیدواریم که 
این اتفاق بیفتد.

وی گفت: شــهر تاریخی تــوس که در زیر 
لایه های خاک مدفون است و بخش هایی از 
آن مانند بــرج و بارو، ارگ، کهن دژ، بناهایی 
ماننــد هارونیــه و حتی اثر معاصــر آرامگاه 
فردوسی، سطح ملی داشته و اگر ثبت جهانی 
آن ها نیز اتفاق بیفتد، رویدادی مهم است. لذا 
از تمام دست اندرکاران، مردم و تمام افرادی 
که بــه هر نحوی مانند ســکونت، مالکیت، 
کاری و حرفــه ای و ... با این ســایت ارتباط 
دارنــد، خواهش می کنم اهمیــت این کار را 
درک کنند. درست اســت که آن ها نیز حق 
و حقوقی قانونی دارند که همه جا ســند شده 
 اســت؛ ولی نباید فارغ از مساله ثبت جهانی 
و ملی این اثر باشــند. ضمن این که زمانی 
برای کشــورمان  بهتری  روزهای  می توانیم 
رقم بزنیم که به داشته های خود بهای کافی 

دهیم.

خبر

رئیس کمیسیون شهرسازی شورای شهر مشهد مطرح کرد:
مطالعات راهبردی حریم، 2 ماه آینده در شورای شهر

رئیس کمیســیون شهرســازی و معماری شورای شهر 
مشــهدمقدس گفت: به شهرداری مشهد اعام شده که 
تا 2 ماه آینده مطالعات راهبردی حریم شهر را به شورای 
شــهر ارائه دهد که این طرح پس از بررســی تا پایان 
تابستان برای تایید و تصویب نهایی به کارگروه زیربنایی 

استان ارسال خواهد شد.
بــه گزارش صبح امروز، محمدهــادی مهدی نیا با بیان 
اینکه صبح امروز جلســه ای با محوریت پیگیری ســند 
پهنه بندی حریــم و با حضور دســتگاه های مختلف از 
جمله محیط زیســت، جهاد کشاورزی، راه و شهرسازی 
و ... برگزار شــد، اظهارکرد: در اوایل سال 96 به منظور 
ســاماندهی راهبردی حریم شهر مشــهد قراردادی با 
مشاور بسته شده اســت و با توجه به اینکه سال 95 در 
اباغیه  طرح جامع، راه و شهرســازی موظف شده سند 
پهنه بندی حریم را تهیه و به شورای عالی شهرسازی و 
معماری ارسال کند، نسبت به انتخاب مشاور برای تهیه 
یک طرح ســاماندهی راهبردی برای 86 هزار هکتار از 

حریم شهر مشهد در گام نخست اقدام شده.
وی در ادامه گفت: برهمین اســاس راه و شهرســازی، 
شرح خدماتی را به شــهرداری ارائه نموده و شهرداری 

هم عقد قرارداد می کند.
مهدی نیا با بیان اینکه در جلســه امروز به شــهرداری 
مشــهد تاکید کرده که تا 2 ماه آینده مطالعات راهبردی 
حریم شهر را به شورای شهر ارائه دهد، افزود: این طرح 

پس از بررســی در شورا، تا پایان تابستان برای تایید به 
کارگروه زیربنایی استان ارسال خواهد شد تا به تصویب 
نهایی برســد.رئیس کمیسیون شهرســازی و معماری 
شــورای شهر مشهد خاطرنشان کرد: در گام بعدی و به 
صورت همزمان ســند پهنه بندی حریم بایستی در یک 
فاز تهیه گردیده و در جلســه امروز پیش بینی شــد که 
بتوانیم این سند را تا پایان سال تکمیل و فرآیند تصویب 

را طی نماییم .
مهدی نیا با تاکید بر اینکه شــورای شهر مشهد پیوسته 
روی میزان پیشــرفت مراحل تهیه سند و تطابق آن با 
زمان بندی ارائه شــده نظارت خواهد کرد، افزود: بسیار 

خرسندیم که سایر دســتگاه های دخیل در این موضوع 
هم به ضرورت تهیه این طرح بعنوان ســندی بالادستی 
برای هدایت و کنترل جریان توسعه حریم شهر رسیده اند 
و عملکرد های گذشته را برای مدیریت هماهنگ حریم 
ناکافی می دانند.وی در پایان خاطرنشان کرد: تنها سند 
موجود، ســند مجموعه شهری مشــهد بوده که مقیاس 
یک به 50000 است و عما با این سند نمی توان پاسخ 
مناســبی و مطلوبی به تحولات این پهنه وســیع ارایه 
کرد؛ وضعیتی که موجــب تخریب و از بین رفتن خاک 
و آلودگی آب و منابع طبیعی پیرا شــهر مشهد را در پی 

داشته است.
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احتمال اعمال محدودیت  

مجدد برای اماکن و 
باشگاه های ورزشی 

مشهد

جبار قوچان نژاد گفت: احتمال دارد محدودیت برای اماکن و باشــگاه های ورزشی مجددا اعمال شود، اما ستاد 
کرونا استان در این خصوص تصمیم نهایی را می گیرد.جبار قوچان نژاد در گفت وگو با ایسنا، در خصوص احتمال 
اعمال محدودیت در اماکن و باشگاه های ورزشی با توجه به استمرار وضعیت قرمز کرونا در مشهد، اظهار کرد: 
با توجه به وضعیت مشــهد به طور جد پیگیر مصوبات ســتاد کرونا استان هســتیم تا درباره مسابقات و اماکن 
ورزشــی تصمیم گیری کنیم. برای پیشگیری از یک سری اتفاقات، جلسه ای بابت پیگیری این موضوع داشتیم، 
اما خبر جدیدی نیســت. کماکان با رعایت پروتکل های بهداشتی تمرینات برخی از تیم ها و برگزاری مسابقات 
لیگ در اســتان ها بامانع است.وی افزود: در برگزاری و عدم برگزاری مسابقات تابع قانون و دستورالعمل های 

ستاد کرونا هستیم. هنوز دستورالعمل جدیدی از ستاد کرونا به اداره کل ورزش و جوانان اباغ نشده تا با توجه 
به وضعیت استان و شهر مشهد پیشگیری های لازم را انجام دهیم، اما می خواهیم با ستاد کرونا ارتباط بگیریم 
و در صورت لزوم پیشــگیری های لازمه، ســریع تر اقدام کنیم.سرپرست معاون توسعه ورزشی اداره کل ورزش 
و جوانان گفت: قطعا نظر کارشناســی خود به ســتاد کرونا را اعام خواهیم کرد. در نهایت پس از بیان نظرات 
اداره کل ورزش و جوانان و بررسی معایب و مزایای موجود باید ببینیم چه تصمیمی گرفته خواهدشد. به عنوان 
کارشــناس احتمال می دهیم که محدودیتی مجدد برای اماکن و برگزاری مسابقات اعمال شود، اما ستاد کرونا 

باید این موضوع را تشخیص داده و تصمیم گیری کند.

آذری از هوادران استقلال عذرخواهی کند
معاون ورزشی باشگاه استقال می گوید مدیرعامل باشگاه فولاد به خاطر اظهارات خود باید 
از هوادران آبی پوش پایتخت عذرخواهی کند.احمد مددی معاون ورزشــی باشگاه استقال 
در گفت وگو با ایسنا، درباره شرایط این روزهای آبی پوشان پایتخت با توجه به ابتای برخی 
بازیکنان این تیم به ویروس کرونا گفت: این ویروس واقعا خطرناک اســت. من فکر می کنم 
دوستان ســازمان لیگ در آلمان زندگی می کنند. کشور بسیار آلوده است. مدیرعامل بهشت 
زهرا گفت که روزی ۷0 نفر فوت می کنند و در این شرایط صحبت کردن از بازی و ادعاهای 
پوچ، مشمئز کننده و متاثرکننده است.او درباره راستی آزمایی سازمان لیگ در خصوص تست 
های کرونای استقال گفت: این مساله تاسف آور است. ما امروز هم قرار است دوباره تست 
بگیریــم. ما باید کرونا را جدی بگیریم. این ویروس گزینشــی عمل نمی کند. مثا مادر من 
کاما در قرنطینه بود و نمی دانم چطور به این ویروس مبتا شــده است. شما از این فوتبالی 
که پر از آلودگی اســت و پنهان کاری زیادی دارد چه انتظــاری دارید؟ ما به اهواز رفتیم تا 
مقابل فــولاد بازی کنیم در حالی که بعضی از این بازیکنان تیم مقابل مشــکوک به کرونا 
بودند و یکی از همین بازیکنان با انتشــار یک ویدئو اعام کرد که قبل از بازی با اســتقال 
کرونا داشــته است.مددی افزود: آقای سعادتمند، سه نامه به مسئولان مربوطه ارسال کردند 
و گفتند با توجه به وضعیت قرمز خوزســتان بازی با فولاد در یک شهر بی طرف برگزار شود 
اما چنین  چیزی رخ نداد و بازیکنان ما کرونا گرفتند. دوســتان باید پاسخگوی این وضعیت 
باشند. الان ما نیز از خانواده های این بازیکنان تست می گیریم. من به خاطر مادرم این درگیر 
این بیماری هســتم. پزشــک مادرم می گوید بروید از خداوند متعال تضرع کنید چون هیچ 

دارویی جواب نداده است.

درخواست کمک ۶ میلیاردی فدراسیون 
دوچرخه سواری از دولت

رییس فدراســیون دوچرخه سواری اعام کرد از ســازمان برنامه ریزی و بودجه درخواست 
کمک 6 میلیاردی داشــته و نوبخت هم در پاســخ به نامه دستور مساعدت داده است.خسرو 
قمری در گفت وگو با ایســنا درباره جلســه با رییس سازمان برنامه ریزی و بودجه بیان کرد: 
در جلســه ای که با آقای نوبخت  داشــتیم اعام کردیم پنج پیست افتتاح کردیم اما نیاز به 
تجهیزات و ابزاری داریم که از این پیست ها با کیفیت بهتری استفاده کنیم. همچنین در نظر 
داریم پیست BMX را بسازیم که این رشته هم جذاب و المپیکی هم فعال شود. با هماهنگی 
وزارت ورزش و دستور رییس شرکت توســعه و تجهیز، زمینی در مجموعه آزادی مشخص 
شده تا این پیست را بسازیم. پیست آزادی هم نیاز به تعمیرات جزیی دارد.او ادامه داد: پیش 
بینی ما این بود که ســاخت ساختمان جدید فدراســیون با 2 و نیم میلیارد تومان تمام شود. 
ما ســاختمان قبلی فدراســیون را 2 میلیارد و 100 میلیون تومان فروختیم و فکر می کردیم 
300 تا 400 میلیون تومان کسری داشته باشیم اما اکنون با افزایش قیمت مصالح درخواست 
کمک داشــتیم تا خللی در کارمان ایجاد نشود و در چند ماه آینده بتوانیم ساختمان را افتتاح 
کنیم. در مجموع، در نامه ای درخواســت کمک 6 میلیاردی داشتیم. آقای نوبخت هم دستور 
مســاعدت داد و ما هم پیگیر هستیم تا چند روز آینده منابع لازم تامین شود.قمری در پاسخ 
به این پرســش که نوبخت با درخواســت کمک 6 میلیاردی شما موافقت کرد یا خیر، گفت: 
متن دستور او جهت رفع مشــکات فدراسیون و مساعدت بود. ان شاءالله که بتوانیم مسائل 

و مشکاتمان را حل کنیم.

رقمحیرتآورمطالباتمربیانوبازیکنانخارجی؛

بدهی7۰میلیاردیبه1۰نفررویدوشپرسپولیس!
پرســپولیس به 10 مربی و بازیکن سابق خود ۷0 میلیارد 
بدهی دارد؛ این واقعیت تاریخی ممکن اســت آینده این 

باشگاه را تحت تاثیر قرار دهد.
به گزارش »ورزش ســه«، یک مــاه و نیم پیش بود که 
بدهی پرســپولیس بــه مربیان و بازیکنــان خارجی اش 
حدود 50 میلیارد تومان برآورد می شــد اما کاهش ارزش 
ریال نســبت به ارزهای خارجی سبب شده حتی باوجود 
پرداخت بدهی فرناندو گابریل، رقم مطالبات خارجی ها تا 
حدود ۷0 میلیارد تومان افزایش یابد. این در حالی اســت 
که پرسپولیســی رقم درآمدزایی خــود از طریق کارگزار 
اسپانســری تا ســال آینده را 110 میلیارد تومان تخمین 
می زدند و در واقع اگر قرار به تصفیه حســاب بدهکاران 
باشد، چیزی در خزانه پرســپولیس برای خرید بازیکن و 

پرداخت حقوق آن ها باقی نخواهد ماند.
پرســپولیس در مجمــوع )فعا( بــه 10 بازیکن و مربی 
پیشــین خود بدهکار است. از این جمع سرخ ها امیدوارند 
مطالبات ســرتن چوک و نیلســون کوریا که روی هم از 
100 هــزار دلار هم کمتر اســت، از طریــق درآمدهای 
فیفــا پرداخت شــود. اما برای بقیه بایــد راهی در درون 
باشــگاه پیدا شود که طبیعتا چیزی غیر از اتاف وقت در 
دادگاه های CAS است.حال باید به استقبال گزارشی از 
بدهکاری های پرسپولیس به مربیان خارجی برویم با این 
توضیــح که رقم ها به یک ارز واحد )تومان- دلار( تغییر 
کرده اند و همچنین تبدیل ارز خارجی به داخلی با آخرین 

بروزرسانی 1۷ تیر ماه بوده است:
* کادر برانکو ایوانکوویچ: 38 میلیارد و 439 میلیون 

تومان
اصلــی ترین طلبکار پرســپولیس برانکــو ایوانکوویچ و 
دستیارانش محسوب می شوند. آن ها که چهار سال روی 
نیمکت سرخپوشان حضور داشتند، وضعیت این تیم را از 
یک باشگاه معمولی میانه جدولی به تیمی مدعی قهرمانی 
و فاتح بی چون و چرای جــام های فوتبال ایران تبدیل 
کردند اما باگذشت بیش از یک سال از جدایی شان، هنوز 

حقوق عقب افتاده را دریافت نکرده اند.
جزئیات پرونــده: برانکو ایوانکوویــچ )26 میلیارد و 40 
میلیــون تومان(، زلاتکــو ایوانکوویــچ )5 میلیارد و 84 
میلیون تومان(، ایگــور پانادیچ )4 میلیارد و 240 میلیون 
تومان(، مارکو اســتیلینوویچ )2 میلیــارد و 82۷ میلیون 

تومان(، سرتن چوک )248 میلیون تومان( که در مجموع 
رقم بیش از 36 میلیارد تومان را نشان می دهد.

وضعیت پرداختی: شــکایت بــه دادگاه عالــی ورزش/ 
پرداخت از طریق درآمد فیفا )چوک(

* کادر گابریل کالدرون: 16 میلیارد و 390 میلیون 
تومان

گابریل کالدرون و دستیاران اســپانیایی اش در زمستان 
گذشته از پرسپولیس جدا شدند و بافاصله از طریق فیفا 
طلب خود را دنبال کردند که شب گذشته حکم نهایی آن 
ها صادر شد. پرسپولیس البته هنوز 21 روز پس از دریافت 
مشروح حکم مهلت توافق یا تجدیدنظرخواهی را دارد اما 
ممکن است در همین مدت یا در طول مذاکرات یا سپری 
شدن زمان در دادگاه CAS، در صورت افزایش نرخ دلار، 

بدهی پرسپولیس هم بیشتر از این بشود.
جزئیات پرونــده: گابریل کالــدرون )12 میلیارد و ۷60 
میلیون تومان(، خواکین گیل آروندو )یک میلیارد و 980 
میلیــون تومان( و اینیگو والنســیا )یــک میلیارد و 650 

میلیون تومان(
وضعیت پرداختی: به دنبال توافق با سرمربی آرژانتینی و 

دستیاران اسپانیایی
* بازیکنان: 13 میلیارد و 69 میلیون تومان

پرســپولیس همچنین به دو بازیکن هم بدهکار است که 

یکی سال 1394 از جمع سرخ ها جدا شد و دیگری سال 
پیش پــس از گلزنی در آخرین بازی مقابل پارس جنوبی 
جم که منجر به قهرمانی شــاگردان برانکو شد، ایران را 
برای همیشه به مقصد کرواسی ترک کرد اما نوع قرارداد 
پرســپولیس با او سبب شد تا حالا رقم هنگفتی را طلبکار 

باشد.
جزئیات پرونده: ماریو بودیمیر )11 میلیارد و ۷80 میلیون 
تومان(، نیلسون کوریا )یک میلیارد و 914 میلیون تومان(

وضعیــت پرداختــی: منتظــر رای دادگاه عالــی ورزش 
)بودیمیر(/ پرداخت از طریق فیفا )نیلسون(

* مجموع بدهی: 68 میلیارد و 523 میلیون تومان
مجموع بدهی پرسپولیســی ها به این 10 نفر کمتر 
از ۷0 میلیــارد تومان اســت که با هزینه دادرســی 
به همین رقم خواهد رســید. در ایــن بین پرداخت 
مطالبات چوک و نیلســون از طریــق فیفا از حجم 
بدهی کم خواهد کرد. همچنین دریافت حدود 500 
هزار دلار از آنتورپ باعث می شود تا سرخ ها بتوانند 
مطالبات بودیمیر را بپردازند. در مورد برانکو احتمالا 
حکم پرونده کمی دیرتر صادر خواهد شــد اما به هر 
حال پرســپولیس باید برای آن روزهم منتظر باشد 
چون دیگر نه دادگاه تجدیدنظری در کار است و نه 
مهلتی از ســوی برانکو. درباره کالدرون اما سرخ ها 

می توانند امیدوار باشند که دستکم چند ماه به آن ها 
فرصت پرداخت داده شود.

رقم بدهی پرسپولیس به ترتیب:
برانکــو ایوانکوویچ: 26 میلیارد و 40 میلیون تومان/ یک 

میلیون و 183 هزار دلار
گابریــل کالدرون: 12 میلیارد و ۷60 میلیون تومان/ 580 

هزار دلار
ماریــو بودیمیر: 11 میلیــارد و ۷80 میلیون تومان/ 535 

هزار دلار
زلاتکو ایوانکوویــچ: 5 میلیارد و 84 میلیون تومان/ 231 

هزار دلار
ایگور پانادیچ: 4 میلیارد و 240 میلیون تومان/ 192 هزار 

دلار
مارکو اســتیلینوویچ: 2 میلیارد 82۷ میلیون تومان/ 128 

هزار دلار
خواکین گیــل آروندو: یک میلیارد و 980 میلیون تومان/ 

90 هزار دلار
نیلسون کوریا جونیور: یک میلیارد و 914 میلیون تومان/ 

8۷ هزار دلار
اینیگو والنســیا: یک میلیــارد و 650 میلیون تومان/ ۷5 

هزار دلار
سرتن چوک: 248 میلیون تومان/ 11 هزار دلار

خبر
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کریمی قدوسی: انفجار سایت هسته ای نطنز کار بازرسان آژانس 
است

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس:بازرسان آژانس بین المللی انرژی 
اتمی 6مرتبه از ســایت هسته ای آسیب دیده نطنز بازدید کرده بودند. 
به نظر بخشــی از خرابکاری به دلیل حضور مستمر بازرسان آژانس 
در این منطقه بوده است. رخداد پیش آمده و بازدید های انجام گرفته 
موضوع پروتکل الحاقی را زیرســوال می برد، زیرا دسترسی بازرسان 
به این مراکز فقط با تمســک به پذیرش ایران طبق پروتکل الحاقی 

ممکن است. /خانه ملت
 

کنایه توئیتری عطاءالله مهاجرانی به حقوق نمایندگان مجلس
وزیر ارشاد دولت اصاحات در حساب توییتری خود با نقل خاطره ای 
از مجلس اول به موضــوع حقوق نمایندگان مجلس یازدهم واکنش 
نشان داد.سید عطاءالله مهاجرانی نماینده مردم شیراز در مجلس اول 
و وزیــر دولت اصاحات با نقل خاطره ای از مجلس اول در خصوص 
نگاه نمایندگان به اوضاع اقتصادی کشور در آن دوران نوشت:»مجلس 
اول؟! آن سال ها در فضای جنگ تحمیلی گوشت گران و کمیاب بود. 
آقای کتیرایی عضو هیات رئیسه و مسئول امور خدمات، به رستوران 
مجلس دستور داده بود، مصرف گوشت را به حداقل برسانند. آبگوشت 
بی گوشت درست کردند. برای چای، می بایست فقط دو حبه قند که 
توی پاستیک پیچیده بود، بگیریم.بعضی نمایندگان با موتور سیکلت 
و یا دوچرخه به مجلس می آمدند. هیچکس در ذهنش نمی گذشــت 
که مجلس فرصتی برای اندوختن مال و پروار است. نمایندگان دلالی 
و کار چاق کنی نمی کردند. حقوق نمایندگان در حد متوســط حقوق 
در کشــور بود. می توان اسناد مالی مجلس اول تا به امروز را بررسی 

کرد. چرا چنین شد؟!«
 

شانس خاتمی در انتخابات از دیدِ یک اصلاح طلب
مهدی آیتی گفت: محمدرضا خاتمی حتی به اندازه عارف نیز شانس 
حضور در سیاســت را نداشــته و ندارد. مهدی آیتی، فعال سیاســی 
اصاح طلــب، درباره ایــن موضوع که درصــورت حضور محمدرضا 
خاتمی چه قدر احتمال دارد که او در انتخابات پیروز شــود؟ به سایت 
»راهبرد معاصر« گفته است: »محمدرضا خاتمی حتی به اندازه عارف 
نیز شــانس حضور در سیاست را نداشته و ندارد. اگر جبهه اصاحات 
دارای تفکری منســجم می بود باید برای فعالیت های در سایه برنامه 
ریــزی می کرد نــه فعالیت های حضوری و عرصه اجرایی سیاســت 
کشور. چون امروز جبهه اصاحات اقبال عمومی را در اختیار ندارد و 
شانس برنده شدن کاندید اصاح طلب حداقل است... وقتی جبهه ای 
به غروب و بازنشســتگی خود نزدیک شــده است عاقانه این است 
که کنار بنشــیند و در سایه فعالیت کند و فعالیت های نظری سیاسی 
و نرم افزاری و تبلیغی و فرهنگی داشــته باشد. امروز تمام کسانی که 
در جبهه خاتمی و احمدی نژاد از بازگشــت صحبت می کنند از روی 
ســردرگمی و بی برنامه گی و پریشانی سیاسی حرف می زنند و این 

حرف ها شان رهبران آن ها را پایین می آورد«.او ادامه داد: »این روز ها 
از طرف اصاح طلبان مطالبی منتشــر می شود که به نظر می رسد به 
دلیل بن بست های سیاسی چند سال اخیر در جبهه اصاحات به وجود 
آمده اند. وقتی صحبت از این است که آقای عارف به طور جدی برای 
انتخابات 1400 تاش می کند و یا احتمال مطرح شدن آقای خاتمی 
به میان می آید و یا مطرح شدن احمدی نژاد برای 1400 که از جانب 
تندرو های حامی او نشــر پیدا کرده اســت این نوع تبلیغ و این تفکر 
نشان از انسداد سیاسی و بن بســت های سیاسی و سرخوردگی های 
سیاســی و بی برنامه بودن سیاسی است... به نظر می رسد، اگر جبهه 
اصاحات امروز در میان احزاب خود دارای انســجام و وحدت می بود 

کار به اینجا نمی رسید«.
 

زرآبادی: طرح سوال از رئیس جمهور نمایشی است
زرآبادی گفت: این جریانی که در مجلس یازدهم شــکل گرفته ادامه 
همان جریان مجلس دهم اســت. اصا خواسته این جریان مشخص 
نیســت و همه این اتفاقات باعث ایجاد تنش برای وزارت امورخارجه 
اســت و نتیجه این اقدامات با توجه به اتفاقاتی که در این چند هفته 
گذشته در سطح روابط بین الملل در سازمان ملل شکل می گیرد. سیده 
حمیده زرآبادی، نماینده مجلس دهم، با اشاره به تشنج صورت گرفته 
در هنگام گزارش به نمایندگان مجلس از ســوی محمدجواد ظریف، 
وزیر امورخارجه گفت: در مجلس دهم هم متاســفانه یک تعدادی از 
نمایندگان بدون داشــتن هر گونه راهکار و پیشنهاد مشخصی دقیقا 
همین تشنج ها را برای سیاست خارجی ایجاد می کردند. وی ادامه داد: 
برخی از نمایندگان با الفاظی مثل دروغگو و حتی بعضی مواقع خائن 
دانســتن آقای ظریف که اتفاقاً همه این مــوارد بار حقوقی هم دارد، 
عملکرد وزارت امور خارجه را به چالش می کشیدند در حالی که هیچ 

وقت راهکار و پیشنهاد مشخصی نداشته و ندارند.
 

مجلس یازدهم ماموریت تخریب دولت را دارد
عضو شــورای مرکزی حزب کارگزاران ســازندگی گفت: نمایندگان 
مجلس یازدهم از هم اکنون ماموریت تخریب دولت را دارند، لذا برای 
تخریب دولت، همه تاش خــود را می کنند، درحقیقت نمایندگان با 
این اقدامات قصد دارند که زمینه را برای انتخابات 1400 آماده کنند. 
محمود علیزاده طباطبایی، در خصوص آســیب برخورد های جناحی 
مجلــس یازدهم با دولت به خبرنگار سیاســی خبرگزاری برنا گفت: 
جنس برخورد های مجلس یازدهم با دولت سیاسی است، در جایی که 
منافع ملی مطرح است، وزارت امور خارجه به تنهایی تصمیم نمی گیرد 
بلکه نظام تصمیم می گیرد. این فعال سیاسی با اشاره به صحبت های 
ظریــف در صحن علنی و واکنش نمایندگان افزود: بنابراین همانطور 
که مشــاهده کردید در صحن علنی مجلس زمانی که ظریف پاســخ 
نمایندگان را داد آن ها هم سکوت کردند، در واقع ظریف در این جلسه 
در پاســخ به نمایندگان گفت هر تصمیمــی که ما می گیریم تصمیم 

نظام است و تصمیم دولت یا وزرات امور خارجه نیست.

 

دانشگاه علوم پزشکی گلستان: 200 نفر در دو مراسم جشن 
عروسی به کرونا مبتلا شدند

معاون درمان دانشــگاه علوم پزشکی گلستان گفت: 200 نفر در این 
اســتان پس از شرکت در مراسم عروسی به کرونا مبتا و 5 نفر فوت 
کردند. ســراج الدین عارف نیا ظهر امروز در نشست خبری با اصحاب 
رسانه استان گلستان اظهار داشت: پیک دوم کرونا در استان گلستان 
همچنان ادامه دارد و تعداد بستری های روزانه ما افزایش داشته است. 
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی گلستان در مورد اعمال و اجرای 
محدودیت ها در استان گفت: محدودیت ها نباید فقط در قالب مصوبه 
باشــد و باید سفت و سخت آن ها را اجرا کرد، مرکز بهداشت می تواند 
در صورت رعایت نکردن مصوبات و پروتکل ها توسط اصناف مختلف 
آن ها را پلمب کند و به دادســتانی گزارش دهد. عارف نیا افزود: باید 
قواعد محکمی برای برخورد با مراســم تجمعی ایجاد شود، زیرا تعداد 
مبتایان به کرونا در استان پس از برگزاری عروسی ها سه برابر شده 
اســت. وی ادامه داد: در یکی از روستا های داشلی برون که از کرونا 
پاک بود، دو عروسی برگزار شد که دو هفته بعد بیش از 200 نفر که 
در این دو عروسی شرکت کرده بودند به کرونا مبتا شدند و متاسفانه 

پنج نفر فوت کردند.

حمایت علی ربیعی از قراراداد 25 ساله با چین
علی ربیعی در نشســت خبری در پاســخ به سوالی درباره قرارداد 25 
ساله با چین: در این زمینه هیچ چیز محرمانه و مخفیانه ای وجود ندارد 
و در ســفر گذشته وزیر امور خارجه به چین هم مطرح شده بود و در 
دیدار رییس جمهوری این کشور با رهبری نیز این موضوع طرح شده 
بــود و هر زمان که توافقی در این زمینه به دســت آید، همان زمان 

هم اعام می شود.

دفن 70 قربانی کرونا روز گذشته در بهشت زهرا تهران
محسن هاشمی صبح امروز پیش از آغاز جلسه شورای شهر تهران با 
حضور در جمع خبرنگاران در مورد احتمال متوقف شدن اجرای طرح 
ترافیک در تهران، گفت: ســتاد کرونا در این خصوص تصمیم گیری 
می کند و ما از آنجایی که نظرات مان »وتو« می شــود نظری در این 
خصوص نمی دهیم و شــأنمان را حفظ می کنیم. وی در پاسخ به این 
سوال که تعداد جانباختگان ویروس کرونا در تهران چقدر است، اظهار 
کرد: روز گذشــته ۷0 فوتی ناشــی از ویروس کرونا در بهشت زهرا 
)س( دفن شــدند. متاسفانه این آمار ها رشــد کرده است چرا که این 
عدد تا دفن روزانه 19 نفر نیز رســیده بود، اما روز گذشته به ۷0 نفر 

افزایش یافت.

بازداشت عوامل اجرای موسیقی خیابانی در ایلام
دیــروز کلیپی کوتــاه در فضای مجازی پخش شــد که در آن یک 
دختر جوان در کنار یک گروه موســیقی محلی با اجرای ســاز دهل، 
حرکات ناموزونی در خیابان ســعدی شهر ایام اجرا کرده است. بعد 
از پخش این کلیپ در اســتان، امروز ســتاد امر به معروف و نهی از 
منکــر در محکومیت حرکات هنجارشــکنانه و ضدفرهنگی در ایام 
بیانیه ای صادر کرد. در این بیانیه آمده اســت: حرکت هنجارشکنانه 
و به دور از ارزش های اســامی و انقابی یک دختر جوان به همراه 
گروه موســیقی محلی، خاطر شــهروندان مومن و ولایتمدار ایام را 
جریحه دار کرده اســت. بر خود لازم می دانیم که این حرکات زشت، 
ضد فرهنگی و ضد دینی در اســتانی که در دامن پاک زنان با عفت 
و با حیای آن تعداد ســه هزار شــهید تقدیم نظام مقدس جمهوری 
اســامی کرده اســت را محکوم کنیم. در همین راســتا و به دنبال 
فعال شدن گروه های موســیقی محلی، بی حرمتی، رقص و پایکوبی 
و همچنین مطالبات عمومی و دغدغه های امت حزب الله، ســتاد امر 
به معروف و نهی از منکر اســتان ایام بــار دیگر ضمن محکومیت 
شدید این اقدام ناشایست و هنجارشکن، از نیروی انتظامی و دادستان 
مرکز اســتان خواســتار برخورد قاطع با مسببان، عوامل پشت پرده و 
هتاکان به مقدســات دینی است. ستاد امر به معروف و نهی از منکر 
اســتان ایام نسبت به اهمال و ســهل انگاری دستگاه های مربوطه، 
حــق مطالبه گری را برای خود محفوظ می دانــد. همچنین امروز نیز 
دادستان ایام از دستگیری و بازداشــت عوامل تجمع بدون رعایت 
فاصله گذاری اجتماعی برای اهالی ایام در میدان 22 بهمن خبر داد. 
افشار خسروی زاد گفت: در پی دریافت فیلمی از همشهریان عزیز که 
برگزاری یک تجمع با اجرای موســیقی خیابانی بدون رعایت الزامات 
فرهنگی و بهداشتی انجام شــده بود، افراد مرتبط دستگیر و تحویل 

مرجع قضایی شدند.

آتش سوزی بوستان نهج البلاغه » عمدی« بود
پلیس تهران از دستگیری 3 نفر که برای خودنمایی 800 متر مربع از 
مراتع بوستان نهج الباغه را به آتش کشیده بودند خبر داد. به گزارش 
فارس، سرهنگ علی محمدی با اعام خبر دستگیری عامان آتش 
سوزی در بوســتان نهج الباغه تهران اظهار داشت: ساعت ۷ صبح 
روز گذشــته وقوع یک فقره آتش ســوزی در بوســتان نهج الباغه 
واقع در شمال غرب شــهر تهران به مرکز فوریت های پلیسی اعام 
شــد و بافاصله تیمی از ماموران کانتری 140 باغ فیض به همراه 
عوامل آتش نشــانی به محل حادثه اعــزام و پس از اطفاء حریق به 
بررسی موضوع پرداختند. این مقام انتظامی عنوان کرد: بررسی اولیه 

ماموران کانتری نشــان از این داشت که 800 متر مربع از مراتع و 
فضای سبز این بوســتان دچار حریق شده و در ادامه به ظن عمدی 
بودن آتش ســوزی به علت و شناسایی عامل یا عامان آتش سوزی 
پرداختند. وی با اشــاره به اینکه در این رابطه دو متهم شناســایی و 
برای بررسی های دقیق تر هر دو عامل آتش سوزی با هماهنگی های 
قضایی به پایگاه دوم پلیس امنیــت عمومی انتقال یافتند، افزود: در 
تحقیقات پلیســی، عمدی بودن این آتش ســوزی قوت گرفت و در 

ادامه متهم اصلی پرونده شناسایی شد.
 

 هزار میلیارد اوراق بدهی دولت فروخته شد
معاون اقتصادی بانک مرکزی گفت: رشــد نقدینگی در ســه ماهه 
اول امســال 2 درصد بیشتر از پارسال شده که در قیاس با فشار های 
واردآمده بر اقتصاد کشور بسیار محدود است و نیز الزامی برای تداوم 
آن در ماه های آتی وجود نــدارد. حدود 24 هزار میلیارد تومان اوراق 
بدهی دولت فروخته شــد. 6۷ درصد از منابع تامین شده برای مقابله 

با تبعات اقتصادی شیوع کرونا توسط بانک ها تامین شده. /فارس

افشای هویت جعلی 19 تحلیلگر ضدایرانی در شبکه های 
اجتماعی

تارنمای آمریکایی دیلی بیست نوشت: در گزارشی پژوهشی، شبکه ای 
متشــکل از 19 هویت جعلی در شبکه های اجتماعی را شناسایی کرد 
که اقدام به تولید بیش از 90 مقاله در نشریه های محافظه کار آمریکا 
با محوریــت خاورمیانه و متمرکز بر ایران ســتیزی کرده اند. یکی از 
این هویت های جعلــی »رافائل بدانی« نام دارد که خود را مشــاور 
ژئوپلیتیک و تحلیلگر ارشــد روابط بین الملل معرفی کرده اســت، اما 
تصاویر پروفایل خود را از وباگ یک بنیانگذار استارتاپ در سن دیگو 
به ســرقت بــرده و اطاعات تحصیلی اش در شــبکه های اجتماعی 
جعلی اســت. این هویت جعلی در بســیاری از نشریه ها و تارنما های 
محافظــه کار آمریکایی از جمله نیوزمکس، واشــنگتن اگزماینز، ریل 
کلیر مارکتز، امریکن تینکر و نشــنال اینترست مطالبی را با محوریت 
موضوعاتی نظیر »چگونه عراق خود را از شر ایران خاص کند« و یا 
»چگونه امارات متحده عربی جزیره ثبات در منطقه ای آشفته است« 
منتشــر می کند. به نوشته دیلی بیست، بدانی حلقه ای از یک شبکه با 
دست کم 19 شخصیت جعلی است در سال گذشته بیش از 90 مطلب 
تحلیلی در 46 نشــریه متفاوت منتشر کرده اند که وجه مشترک آن ها 
ســتایش امارات و تبلیغات برای اتخاذ سیاســت سختگیرانه از سوی 
واشــنگتن علیه قطر، ترکیه، ایران و گروه هــای مورد حمایت ایران 

در منطقه است.
منبع: تابناک

کریمی قدوسی: انفجار سایت هسته ای نطنز کار بازرسان آژانس است/ بازداشت عوامل اجرای موسیقی خیابانی 
در ایلام/ افشای هویت جعلی ۱۹ تحلیلگر ضدایرانی در شبکه های اجتماعی

همکارانگرامی،خانمهایاصغری
فقدان عموی بزرگوارتان ما را نیز اندوهگین ساخت. 
غفران و رحمت الهی برای آن عزیز از دست رفته 
و ســامتی و طول عمر با عزت برای جناب عالی از 

پروردگار متعال خواهانیم.

روزنامهصبحامروز

    اندوه ما در غم از دست دادن
    پدرگرامیتان جناب آقای منوچهر امینی در واژه ها نمیگنجد

    تنها می توانیم از خداوند برایتان صبری عظیم
    و برای آن مرحوم روحی شاد و آرام طلب کنیم

خانوادهمحترمامینی
فقدان جنــاب آقای منوچهر امینی ما را نیز اندوهگین کرد. 

غفران و رحمت الهی  برای آن عزیز از دست رفته و سامتی 

و طــول عمر با عزت برای جناب عالــی از پروردگار متعال 

خواهانیم .

کارگزاریاملاکپارثاوا)احمدآباد-بینابوذرغفاری33و35(

جنابآقایمهندسآبتینامینی
وخانوادهمحترم

 با کمال تأسف و تأثر درگذشت پدرگرامیتان 
جناب آقای منوچهر امینی را تسلیت عرض نموده 
از درگاه ایزد منان برای آن عزیز از دست رفته 
رحمت واسعه و برای جنابعالی و بازماندگان صبر 

و شکیبایی مسئلت می نمایم.

مهندسامینجمیلی

جنابآقایمهندسآبتینامینی
وخانوادهمحترم

دکترمهدیمنصوریبیدکانی


